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Oddaja Tistega lepega popoldneva v Markovcih

2

V predpustnem času se je v Markovcih ustavila tudi ekipa nacionalne televizije. Mojca 
Mavec je za oddajo Tistega lepega popoldneva – rubriko Planet Slovenija – zbrala nekaj 
utrinkov tudi iz markovske občine. Med drugim se je mudila na Melačovi kmetiji v 
Markovcih, od koder so tudi naši posnetki.

Besedilo in foto: MZ

Iz Društva podeželskih žena
Društvo podeželskih žena občine Mar-

kovci je v sodelovanju s Kmetijsko sveto-
valno službo Ptuj letos že šestič organizi-
ralo ocenjevanje pustnih krofov.

Štiričlanska komisija s predsednico Mari-
jo Horvat, učiteljico praktičnega pouka 
slaščičarstva na Živilski šoli v Mariboru, 
je ocenila, da je naziv za naj krof osvojila 
Marija Rizman iz Nove vasi pri Markov-
cih. Pred naš objektiv smo ujeli tudi vseh 
12 gospodinj, ki so pripravile krofe za 
ocenjevanje, komisijo in Marijo Rizman, 
ki je osvojila naziv Naj krof 2007.

Sicer pa smo nekaj utrinkov za naš časo-
pis zbrali tudi na kuharskem tečaju članic 
Društva podeželskih žena v Stojncih. Tečaj 
je vodil Vlado Pignar.

Besedilo in foto: MZ
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LIST IZ MARKOVCEV je glasilo občine Markovci, ki glasilo tudi izdaja. Uredniški odbor: Ivan Liponik, Hedvika Rojko, 
Alenka Rožanc, Darko Meznarič in Marija Prelog. Odgovorna urednica: Mojca Zemljarič. Slika na naslovnici: Velikonočni motiv, 
Foto MZ. Oblikovanje in priprava za tisk: VEJICA, Rado Škrjanec s. p.. Tisk: Grafis Rače. Natisnjeno 1250 brezplačnih izvodov. 

Naslov uredništva: Markovci 43, 2281 Markovci. Telefon: 788 88 80 
Strani na internetu: www.markovci.si

Zdi se, kot da bi bilo včeraj, ko sem pripravljala praznično decembrsko številko 
Lista iz Markovcev. Kot da bi od takrat, ko smo v veselem pričakovanju odštevali 
čas do novega leta, minilo le nekaj dni. Tedni minevajo, kot bi trenil. Od takrat, 
ko smo si od srca segli v roko in voščili novega leta, smo zabeležili že marsikaj. 
Za nami so številni občni zbori (društev v naši občini je veliko in vsa so v glavnem 
tudi zelo aktivna), preživeli smo fašenk – najbolj »divji« del leta, tudi 8. marec in 
materinski dan smo že praznovali. O vseh dogodkih, ki so zaznamovali življenje v 
občini Markovci v minulih treh mesecih, poročamo tudi v našem časopisu. In ker 
čas mineva z nebrzdano hitrostjo in ker je dogodkov vedno več, uredniški odbor 
razmišlja, da bi izhajali pogosteje in tako bili tudi bolj aktualni. Seveda je treba 

pohvaliti tudi vse pisce, ki redno pošiljajo svoje prispevke, zagotovo pa bi bili veseli, če se nam pridruži 
še kdo. 

Kaj vam tokrat ponujamo v branje? 
V prvi letošnji številki Lista iz Markovcev smo precej prostora namenili pustnemu dogajanju, saj lahko 

trdimo, da smo Markovčani v tem času številka ena na Ptujskem. Poročamo tudi o delu društev ter več 
prireditvah. Učenci in učiteljice osnovne šole Markovci so ponovno pripravili bogate šolske strani, 
pišemo pa seveda tudi o tem, kaj se dogaja v prvem občinskem nadstropju – o delu občinske uprave in 
občinskega sveta.

Toplo marčevsko vreme nas je v prvi polovici meseca kar vleklo v naravo, vendar je potem zima še 
krepko zamahnila z repom in se pošteno poslovila. V naslednjih dneh boste veliko dela imeli zlasti kme-
tovalci, pa tudi vrtičkarji ne boste stali križem rok. 

Med oddihom pa le še prelistajte naš časopis in preberite kakšen prispevek! 

Odgovorna urednica
Mojca Zemljarič

Uh, kako hitro je minilo!
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IZ PRVEGA NADSTROPJA OBČINSKEGA POSLOPJA
Poročamo o treh sejah občinskega sveta

Od zadnjega poročanja v Markovskem 
listu so bile kar tri seje občinskega sveta 
(OS).

20. 12. 2006, ko je potekala 3. redna 
seja občinskega sveta, so svetniki dali v 
javno razpravo predlog proračuna za leto 
2007 in 2008. Ta je bil v javni razpravi 
vse do 20. januarja, vmes pa so potekale 
javne razprave proračuna tudi na zborih 
občanov. V prvi obravnavi je bil sprejet 
tudi predlog Odloka o varstvu pred narav-
nimi in drugimi nesrečami na območju 
občine Markovci. V nadaljevanju je bil 
na isti seji po skrajšanem postopku sprejet 
tudi Odlok o spremembah in dopolnitvah 
odloka o ustanovitvi JZ Zdravstveni dom 
Ptuj, s katerim so bile dorečene odgovor-
nosti ustanoviteljev zavoda tako, da vsaka 
od ustanoviteljic odgovarja za obveznosti 
zavoda z vloženimi sredstvi. Sprejet je 
bil tudi Pravilnik o dodelitvi proračunskih 
sredstev za izbor projekta ali prejemnika 
za sofinanciranje dejavnosti, programov 
ali projektov prejemnikov proračunskih 
sredstev Občine Markovci. Na znanje so 
svetniki vzeli tudi županov sklep o začas-
nem financiranju občine Markovci v obdo-
bju januar–marec 2007. Sprejeli pa so 
tudi sklep o prodaji premičnin na kmetiji 
v Zabovcih (Zemljaričeva kmetija) z jav-
no ponudbo. Svetniki so razpravljali tudi 
o morebitnem povišanju cene stavbnega 
nadomestila in sklenili, da v letu 2007 cena 
ostane nespremenjena, kar pomeni, da je 
vrednost točke 0,004 €.

25. januarja 2007 je bila dopisna seja 
OS, preko katere so člani OS sprejeli pred-
log Odloka o medobčinskem lokacijskem 
načrtu za del območja Ptujsko jezero in del 
reke Drave.

Naslednja 4. seja OS je bila 1. februarja 
2007 in je bila predvsem proračunsko 
obarvana. Občinski svetniki so namreč ob 
upoštevanju prispelih amandmajev sprejeli 
proračun občine za leto 2007 in 2008. V 
nadaljevanju so za odstotek rasti povišanja 
življenjskih stroškov sprejeli povišanje cen 
za komunalno takso, za plačilo zastavono-
ša in govornika na pokopališču ob pogre-
bih, za povračilo stroškov za priključke na 
vodovodno omrežje ter za priključnino na 
KTV-sistem. Niso pa svetniki soglašali s 
povišanjem cen za najem mrliške vežice 
in za najemnino grobov na markovskem 
pokopališču.

V nadaljevanju so člani OS sklepali o 
nadaljnji namembnosti Zemljaričeve kme-

tije v Zabovcih ter sklenili, da se išče 
morebitnega najemnika za najem kmetije, 
še prej pa sedanjemu stanovalcu poišče 
nadomestno stanovanje.

V nadaljevanju so izvzeli iz javnega 
dobra parc. št. 824/1 pot, pripisano pri 
ZKV 619 ter sklenili, da ista parcela 
postane last občine Markovci. Parcela 
je namreč ustrezna lokacija za izgradnjo 
čistilne naprave v Markovcih. Ugodili so 
tudi družbi ZIM oziroma Elektru Maribor, 
tako da se na nepremičninah v Novi vasi 
pri Markovcih – v Novem Jorku, ki so v 
lasti oz. upravljanju Občine Markovci, 
dovoli vknjižba služnosti za izgradnjo in 
vzdrževanje kablovoda, z določbo, da se 
ob morebitnih posegih za potrebe občine 
trasa kablovoda prestavi na stroške lastni-
ka kablovoda.

Še o marčevski seji
5. seja OS je bila v sredo, 7. marca 2007, 

s kar 13 točkami dnevnega reda. Po potr-
ditvi zapisnika prejšnje seje so svetniki 
sprejeli Odlok o lokacijskem načrtu za del 
območja Ptujsko jezero in del reke Drave 
severno od Ptujskega jezera do sotočja 
struge reke Drave in odvodnega kanala. Na 
željo investitorja so opravili tudi prvo obra-
vnavo in po njej sprejeli predlog Odloka o 
spremembah in dopolnitvah občinskega 
lokacijskega načrta za del območja P13-01 
Novi Jork, območje RESEDA. Sprejet je 

bil tudi Odlok o varstvu pred naravnimi 
in drugimi nesrečami na območju obči-
ne Markovci. Kot posledico državnega 
odloka o plačah funkcionarjev so sprejeli 
spremembe pravilnika o plačah občinskih 
funkcionarjev ter uradno prečiščeno bese-
dilo istega pravilnika.

V nadaljevanju so svetniki potrdili inve-
sticijski program za izgradnjo kanalizacije 
v naseljih Markovci in Zabovci. Sprejeli so 
tudi povišanje cene storitev v vrtcu, tako 
da znaša cena za skupino manjših otrok 
(jasli) 452,72 € in za drugo starostno 
skupino 263,70 €. Cena velja od 1. 4. 2007 
naprej. Odobrili so tudi povišanje cene 
za mesečno naročnino KTV Markovci, in 
sicer na 9,99 € mesečno. Tudi slednja cena 
se uporablja od 1. 4. 2007 dalje.

Člani OS so ugodili županovemu pred-
logu in sklenili, da se občina priglasi na 
ponudbo UE Ptuj za nakup nepremičnine 
v Bukovcih, parc. št. 646/2 njiva in parc. 
št. 129. S stavbišče. V kolikor bi občina 
uspela kupiti nepremičnino, bi v njej ure-
dili dve stanovanji.

Na koncu seje so svetniki odločali še o 
določitvi delovne uspešnosti ravnatelja OŠ 
Markovci in Glasbene šole Karola Pahorja 
Ptuj ter sklenili, da se oba ocenita z oceno 
odlično.

M.B.K. 
Foto: MZ

Odlok o lokacijskem načrtu za del območja Ptujsko jezero in del reke Drave severno od 
Ptujskega jezera do sotočja struge reke Drave in odvodnega kanala je sprejet.
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Izvoljeni vaški odbori v letu 2007

Vaški odbor BOROVCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: LAJH Robert, Borovci 47/a
Namestnik: SKUHALA Ida, Borovci 53
Član: BEZJAK Janez, Borovci 5/c
Član: OBRAN Darko, Borovci 48
Član: MISLOVIČ Marjan, Borovci 60

Vaški odbor BUKOVCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: HAMERŠAK Franc, Bukovci 36
Namestnik: KEKEC Daniel, Bukovci 130/c
Član: SEKELŠEK Maksimiljan, Bukovci 132/a
Član: KRAMBERGER Andrej, Bukovci 18
Član: BEZJAK Franc, Bukovci 37

Vaški odbor MARKOVCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: LEPOŠA Marko, Markovci 70
Namestnik: SVRŽNJAK Ivan, Markovci 60
Član: KIRBIŠ Marjan, Markovci 13
Član: BEZJAK Ludvik-Vinko, Markovci 66
Član: CIMERMAN Franc, Markovci 74

Vaški odbor NOVA VAS:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: BEZJAK Aleš, Nova vas 4
Namestnik: POLJANEC Marjan, Nova vas 49
Član: KEKEC Anton, Nova vas 42
Član: KUKOVEC Ivana, Nova vas 31
Član: JANŽEKOVIČ Borut, Nova vas 75/b

Vaški odbor SOBETINCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: GOLOB Pongrac, Sobetinci 23
Namestnik: BEZJAK Marjan, Sobetinci 20
Član: HORVAT Andreja, Sobetinci 22
Član: VERŠIČ Matjaž, Sobetinci 27
Član: HORVAT Ivan, Sobetinci 19

Vaški odbor STRELCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: MAR Vekoslav, Strelci 13/a
Namestnik: KOROŠEC Matjaž, Strelci 1/a
Član: FLORJANČIČ Marko, Strelci 9
Član: STRELEC Drago, Strelci 12
Član: GOLOB Franc, Strelci 13

Vaški odbor STOJNCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: MAJERIČ Anton, Stojnci43
Namestnik: ZEMLJARIČ Franc, Stojnci 132
Član: HORVAT Slavko, Stojnci 55
Član: DIVJAK Franc, Stojnci 129
Član: HORVAT Matej, Stojnci 45

Vaški odbor ZABOVCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: ŠIMENKO Franc, Zabovci 62
Namestnik: CIGULA Jože, Zabovci 95
Član: KOROŠEC Danijel, Zabovci 40
Član: OBRAN Franc, Zabovci 35
Član: LAJH Ljubo, Zabovci 19

Vaški odbor PRVENCI:

FUNKCIJA IME IN PRIIMEK

Predsednik: STRELEC Marjana, Prvenci 9/b
Namestnik: MLAKAR Miran, Prvenci 32
Član: DREVENŠEK Brigita, Prvenci 6
Član: LEŠNIK Marta, Prvenci 29
Član: KRISTOVIČ Zvonko, Prvenci 10/a
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Iz zbora vaščanov Sobetinci
V nedeljo, 25. 2. 2007, se je v gasilskem 

domu v Sobetincih odvijal sestanek vaške-
ga odbora, na katerega so bili sklicani vsi 
vaščani. Glavni razlog za sklicanje sestan-
ka je bila tekoča problematika na vasi.

Vaški odbor (VO) Sobetinci je v nedeljo, 
25. 2. 2007, sklical zbor vaščanov, ki se 
ga je udeležilo večje število vaščanov, vsi 
člani VO in tudi svetnik občine Markovci 
Stanislav Toplak.

Na dnevni red smo uvrstili tri točke, in 
sicer sanacijo vaške ceste v dvojnem ovinku 
pri lipi. Pod drugo točko smo skupaj ocenili 
idejni projekt za izgradnjo nadomestnega 
vaško gasilskega doma z garažo in orodjiš-
čem za potrebe vaščanov in PGD Sobetinci. 
Pod tretjo točko je sledila obravnava tekoče 
problematike na vasi.

Vse prisotne je najprej pozdravil predsed-
nik VO Sobetinci in jih seznanil z načinom 
sanacije ceste pri lipi. Povedal je, da je 
dvojni ovinek ceste postal zelo nevaren za 
promet, saj pregled zapirata že obstoječa 
lipa in hiša. Na problematiko že nekaj časa 
opozarjajo krajani, zato smo člani VO to 
predstavili tudi uradu župana občine Mar-
kovci. Po posvetu z odborom so si pred-
stavniki občine Markovci in Elektra Ptuj 
ogledali ta del ceste in nam obljubili, da naj 
bi aktivnosti stekle že meseca marca tega 
leta. Vaščani so bili s predstavljenim zado-
voljni, obenem pa so pripomnili, da so pred 
davnimi leti ob cesti že potekali kolesarski 
poteci, ko še ni bilo takšnega prometa kot 
danes, ljudje si danes ponovno želijo varno 
pešačenje in kolesarjenje ob nevarni pro-
metni cesti.

Pod drugo točko pa je tekla razprava o 
prepotrebnem funkcionalnem vaško-gasil-
skem domu. Skupaj smo ugotovili, da je 
bil gasilski dom Sobetinci zgrajen v težkih 
časih, saj so takrat varčevali že pri temeljih 
z betonom, zato so danes butane stene 
zelo razpokane, stena na zahodni strani pa 
je nagnjena navzven za cca. 20 cm, omet 
odstopa, sanitarije ne ustrezajo, prostor za 
kuhinjo je premajhen, saj je skupaj z edino 
sejno sobo. Kljub več spremembam, ki 
smo jih z gasilci in vaščani že opravili na 
gasilskem domu in ga redno vzdrževali, 
smo navsezadnje le ugotovili, da trajne 
funkcionalnosti doma v taki obliki ne more-
mo zagotoviti. Zato smo sprejeli sklep, da 
v obstoječo zgradbo ne vlagamo več. Člani 
VO in gasilci smo se odločili za nadomest-
no novogradnjo. Pripravili smo dva idejna 
projekta in ju predstavili županu občine 
Markovci in vaščanom Sobetincev. Podane 
pripombe smo zapisali in jih bomo posre-
dovali gradbenikom, da jih upoštevajo pri 

Na podlagi 6. člena Odloka o priznanjih Občine Markovci (Uradni vestnik Radio 
Tednik Ptuj, št. 5/2000 in Ur. l. RS št. 26/04) Komisija za odlikovanja in priznanja 

objavlja

RAZPIS
za podelitev občinskih priznanj v letu 2007

- naziv “častni občan občine Markovci”
- plaketa Občine Markovci
- listina Občine Markovci
I. Občina Markovci podeljuje priznanje:

1.
Naziv “častni občan občine Markovci” se podeli posamezniku, ki s svojim delova-

njem in stvaritvami na posameznih področjih življenja in dela prispeva k izjemnemu 
razvoju in ugledu občine.

2.
Plaketa Občine Markovci se podeli posameznikom v občini za pomembno in uspeš-

no nepoklicno udejstvovanje na kateremkoli področju družbenega življenja. Plaketa 
se podeli tudi pravnim osebam ali posameznikom za pomembne dosežke na gospodar-
skem in družbenem področju dela.

3.
Listina Občine Markovci se podeli pravnim in civilnopravnim osebam za pomembne 

dosežke pri razvoju občine, za večletno delo in rezultate, s katerimi se organizacija 
izkaže in uspešno predstavlja občino.

II.
Predlogi za priznanje morajo vsebovati osebne podatke kandidata oziroma podatke o 

predlagani organizaciji, podjetju, zavodu in združenju v občini ter opis zaslug, dejanj, 
uspehov oziroma utemeljitev pobude za podelitev priznanja.

III.
Pobude za podelitev priznanj Občine Markovci lahko dajo v pisni obliki družbe, 

politične stranke, zavodi, organizacije, skupnosti, društva in posamezniki.

IV.
Predlog za podelitev priznanj je potrebno poslati Komisiji za odlikovanja in prizna-

nja Občine Markovci, Markovci 43, 2281 Markovci, najkasneje do 30. marca 2007.
Priznanja bodo podeljena ob letošnjem občinskem prazniku.

Franc Kekec, 
župan Občine Markovci

nadaljnjem projektiranju načrta. Na zboru 
vaščanov je bila izražena močna podpora 
za ta projekt in vsestranska pomoč. Želimo, 
da pripravljalna dela čim prej stečejo. Kot 
sta povedala predsednik VO in predsednik 
PGD, sta iz posveta in predstavitve župa-
nu občine Markovci dobila zagotovilo, da 
bodo aktivnosti stekle že letos v prvi pol-
ovici leta, da pa bo izgradnja potekala do 
leta 2010. Z združenimi močmi bo mogoče 
končana tudi prej.

Pod točko tekoče problematike na vasi je 
bilo izrečenih kar nekaj pripomb in negodo-
vanj vaščanov na račun farme govejih pitan-
cev, saj kot takšna ne sodi v naš prostor, ker 
nam kazi okolje. Vsi skupaj pa smo mnenja, 

da tak tujek v vasi razvrednoti avtohtone 
prebivalce in njihovo imetje. Vaščani so 
opozorili tudi na divja odlagališča odpad-
kov v bližnjem gozdu ob poti proti Novemu 
Jorku. Zato bomo morali organizirati čistil-
no akcijo in po možnosti ugotoviti kršitelje 
ter postaviti opozorilne table o prepovedi 
odlaganja odpadkov v naravi, saj so danes 
za smeti točno določena mesta, kršitelje pa 
bo potrebno sankcionirati.

Zbor vaščanov se je po dobri uri in pol 
končal in še ko so vaščani odhajali iz gasil-
skega doma, so burno debatirali o tekoči 
problematiki na vasi.

Andreja Horvat
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Na podlagi Pravilnika o postopkih za izvrševanje proračuna RS (Urad-
ni list RS, št. 13/96) in Pravilnika o dodelitvi proračunskih sredstev za 
izbor projekta ali prejemnika za sofinanciranje dejavnosti, programov 
ali projektov prejemnikov proračunskih sredstev Občine Markovci 
(Uradno glasilo slovenskih občin, št. 26/2006) Občina Markovci 
objavlja

JAVNI RAZPIS
za sofinanciranje dejavnosti, programov ali pro-

jektov, ki niso predmet drugih razpisov v Občini 
Markovci za leto 2007 (v nadaljevanju: razpis)

PREDMET RAZPISA je sofinanciranje dejavnosti, programov ali 
projektov za sklope, ki niso zajeti v programih drugih razpisov Občine 
Markovci, kot so programi s področja društev, pokroviteljstvo občine 
na prireditvah, ki nimajo tržnega pomena, programi varovanja in kre-
pitve zdravja, programi s področja gospodarstva in kmetijstva in drugo. 
Razpisana sredstva so namenjena sofinanciranju programov društev, 
neprofitnih organizacij in gibanj ter zavodov (za programe, ki niso del 
njihove redne dejavnosti) in druge.

POGOJI ZA SODELOVANJE NA RAZPISU
Na razpis se lahko prijavijo prijavitelji, ki izpolnjujejo naslednje 

pogoje:
- imajo stalno prebivališče oziroma sedež na območju občine Markov-

ci,
- so fizične osebe s stalnim prebivališčem v drugi občini, če prireditev 

organizirajo na območju občine Markovci,
- so pravne osebe s sedežem v drugi občini, če so njihovi člani občani 

občine Markovci ali pa prireditev organizirajo na območju občine 
Markovci,

- k vlogi je priložen program dejavnosti,
- k vlogi so priložena vsa potrebna dokazila, na podlagi katerih bo 

mogoče ugotavljati izpolnjevanje meril in kriterijev, ki so določeni v 
razpisni dokumentaciji.
Do dodelitve proračunskih sredstev po tem pravilniku ni upravičena 

tista fizična ali pravna oseba, ki so ji bila za isti namen že odobrena 
sredstva iz drugih postavk proračuna Občine Markovci v tekočem 
proračunskem letu.

VIŠINA razpisanih sredstev za sofinanciranje dejavnosti, programov 
ali projektov, ki niso predmet drugih razpisov v Občini Markovci, 
znaša 10.432 €. Višina dodeljenih sredstev bo odvisna od pomembnosti 
prireditve za kraj in za družbeno življenje občanov občine Markovci, 
pričakovane udeležbe ter sorazmernosti sofinanciranja podobnih prire-
ditev oziroma drugih dejavnosti. O dodelitvi sredstev bo odločil župan 
s sklepom na podlagi predloga komisije.

ROK IZVEDBE
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 2007 v skladu s pred-

pisi, ki določajo izvrševanje proračuna.
VSEBINA PRIJAVE
Prijava na razpis mora biti napisana izključno na obrazcu, ki je 

sestavni del razpisne dokumentacije. V kolikor prijavitelj prijavlja več 
programov, mora za vsak posamezni program izpolniti ločeni obrazec. 
Prijava mora vsebovati vse zahtevane priloge oziroma dokazila, ki so 
navedena v razpisnem obrazcu. Tako izdelana prijava bo obravnavana 
kot popolna.

ROK ZA ODDAJO PRIJAV IN NAČIN ODDAJE
Roki za oddajo prijav so 10. april 2007, 10. julij 2007, 10. oktober 

2007 in 30. november 2007. Razpisno dokumentacijo lahko prijavitelji 
v razpisnem roku dobijo v času uradnih ur v sprejemni pisarni Občine 
Markovci, Markovci 43, p. Markovci. Dokumentacija je dostopna tudi 
na internetni strani Občine Markovci: www.markovci.si.

Vlogo izpolnjeno na obrazcu, ki je del razpisne dokumentacije, z vse-
mi zahtevanimi prilogami dostavite ali oddajte po pošti kot priporočeno 
pošiljko na naslov: Občina Markovci, Markovci 43, 2281 Markovci z 
oznako: »NE ODPIRAJ – PRIJAVA NA RAZPIS – DRUGO«

Na hrbtni strani ovitka mora biti naveden vlagatelj. Nepravilno ozna-
čene vloge ne bodo obravnavane in bodo vrnjene pošiljatelju.

DATUM ODPIRANJA
Odpiranje pravočasno prispelih in pravilno označenih vlog bo stro-

kovna komisija opravila v roku 8 dni po posameznem roku za oddajo 
prijav.

IZID RAZPISA
O izidu razpisa bodo prijavitelji pisno obveščeni v 15 dneh po odpi-

ranju vlog. Z izbranimi izvajalci programov, projektov oziroma prire-
ditev bodo sklenjene pogodbe, v katerih bodo opredeljene medsebojne 
pravice in obveznosti.

KRAJ IN ČAS, KJER LAHKO ZAINTERESIRANI DVIGNEJO 
RAZPISNO DOKUMENTACIJO

Razpisna dokumentacija je od dneva objave do izteka prijavnega roka 
oziroma do porabe sredstev dosegljiva v času uradnih ur v sprejemni 
pisarni Občinske uprave Občine Markovci, Markovci 43, Markovci in 
na spletni strani Občine Markovci.

Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom daje direktorica Občinske 
uprave Marinka Bezjak Kolenko na naslovu Občine Markovci, 
telefon 02/788-88-80.

Številka: 430-0014/2007
Datum: 8. 3. 2007

Franc KEKEC, s. r., 
župan občine Markovci

ZAHVALA
V tej izdaji glasila se iskreno zahvaljujem za podarjene knjige 

v vaško knjižnico Bukovci. Večje število knjig sta nam iz svoje 
zbirke podarili ga. Stanka Knapič in ga. Slavka Cafuta. Nekaj 
knjig je podarila tudi ga. iz Grajene. Vsem trem zares iskrena 
hvala. Želimo vam še veliko lepih in prijetnih bralnih trenutkov 
ob branju novih vsebin.

Silva Pilinger
KD Bukovci

Vadba v vodi za dojenčke in 
malčke

Plavalna zveza Slovenije organizira vadbo v Termah Ptuj za 
dojenčke in malčke (od 4. meseca do 5. leta starosti). Vadba 
se bo pričela 10. 4. 2007. Uvodno predavanje za starše bo v 
ponedeljek, 3. 4. 2007, ob 17. uri. Informacije in prijave na 
telefon 051 220 984!

Vabimo vse mlade družine, da se nam pridružijo!
(www.plavanje-dojenckov.com, plavanjedojenckov@email.

si)
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V petek, 2. marca 2007, so se na šestem 
rednem zboru zbrali člani občinskega 
odbora Nove Slovenije Markovci. Po 
uvodnem kulturnem programu je priso-
tne člane in goste pozdravil predsednik 
Franc Rožanc ter predal vodenje občnega 
zbora Stanislavu Toplaku.

V svojem poročilu je predsednik Franc 
Rožanc ocenil minulo leto kot uspešno. Z 
zadovoljstvom je povedal, da sta se posluh 
do občanov in dobro sodelovanje s svetniki 
obrestovala na rezultatih lokalnih volitev, 
kjer so volivci izvolili kar sedem svetnikov 
Nove Slovenije. »Pred nami je odgovorna 
prihodnost. Uresničevanje našega pro-
grama pomeni vzpostavitev nekaterih že 
odpisanih vrednot. Naš program daje jav-
nosti jasno sporočilo, da imamo natančne 
cilje, sposobne ljudi in dobro organizacijo. 
Čut odgovornosti, ki ga imamo izvoljeni 
svetniki, sodelavci v nadzornem odboru 
in ostalih delovnih telesih iz naših vrst, so 
zagotovilo, da lahko ponosno stopamo po 
začrtani poti, ki so jo izbrali naši volivci,« 
je poudaril Rožanc.

Organizacijo sej občinskega odbora, 
svetniške skupine in volilnega štaba je 
predstavil tajnik Darko Meznarič. Poudaril 
je, kako pomembno je sodelovanje svet-

NOVA SLOVENIJA MARKOVCI
Na občnem zboru ocenili zelo uspešno leto

Utrinek s šestega zbora N.Si Markovci

nikov in ostalih članov na sejah odbora, 
saj sta izmenjava predlogov ter pobud 
svetnikom pomoč pri njihovem delu v 
občinskem svetu. Opisal je tudi aktivnosti 
volilnega štaba med volilno kampanjo in 

analiziral rezultate volitev ter povedal, da 
pri oblikovanju občinske politike Nova 
Slovenija misli zelo resno in bo tudi delo 
na občinskem svetu potekalo v tem duhu.

V razpravi po poročilih sta se k besedi 

Sežiganje komunalnih odpadkov v naravi je prepovedano in kaznivo
Ustrezno ravnanje s komunalnimi 

odpadki in njihov odvoz na določeno 
odlagališče ni le zadeva opredeljena z 
občinskim odlokom, ampak skrb vsakega 
posameznika za ohranitev čistega in zdra-
vega okolja.

Občani, ki se želijo znebiti odpadkov s 
sežiganjem, ker je to za njih najhitrejše in 
najcenejše, pozabljajo na slabe in nevarne 
strani tega početja. S smradom in dimom 
vznemirjajo druge občane in škodujejo 
njihovemu zdravju. Pogosto ogenj, ki uide 
nadzoru, povzroči ogromno škodo na pre-
moženju tistega, ki je zakuril, in na pre-
moženju njegovih sosedov.

Sežiganje komunalnih odpadkov, vključ-
no s sežiganjem odpadkov iz vrtov, na pro-
stem, na mestu nastanka, v gospodinjskih 
kuriščih, v kotlovnicah in podobno, je po 
7. alineji 38. člena Odloka o načinu oprav-
ljanja obveznih lokalnih gospodarskih jav-
nih služb zbiranja in prevoza komunalnih 
odpadkov in odlaganja ostankov predelave 

ali odstranjevanja komunalnih odpadkov na 
območju občine Markovci (Uradni list RS 
št. 97/2005) PREPOVEDANO. Z odlokom 
so za nepravilno ravnanje predpisane tudi 
globe za prekrške. In sicer za fizično osebo 
417,30 EUR, odgovorno osebo pravne 
osebe ali odgovorno osebo samostojnega 
podjetnika posameznika in samostojnega 
podjetnika posameznika 417,30 EUR ter 
za pravno osebo 1.460,53 EUR.

Globo je mogoče izreči le v inšpekcij-
skem postopku, ki ga izvede komunalna 
inšpektorica. Postopek se lahko uvede na 
podlagi ugotovitev inšpektorice, lahko pa 
tudi na podlagi obvestil občanov. Obve-
stila občanov so vedno pogosteje podlaga 
za izvedbo inšpekcijskega postopka, ker 
se občanom ni več potrebno bati, da se 
bo izvedelo, kdo je inšpektorju posredo-
val podatke. Po Zakonu o inšpekcijskem 
nadzoru (Uradni list RS, št. 56/2002) je 
inšpektor dolžan varovati tajnost vira pri-
jave in vira drugih informacij, na podlagi 

katerih opravlja inšpekcijski nadzor.
Občani, ki so vključeni v redni mesečni 

odvoz odpadkov, lahko komunalne odpad-
ke, vključno z odpadki z vrtov in zelenic, 
brezplačno oddajo v ZBIRNEM CENTRU 
RAVNANJA Z ODPADKI GAJKE, vsak 
delovni dan od 8. do 17. ure in ob sobotah 
od 8. do 14. ure (zimski čas) ali od 8. do 
20. ure in ob sobotah od 8. do 14. ure (letni 
čas).

Komunalna inšpekcija redno preverja in 
ugotavlja, kateri občani sežigajo komu-
nalne odpadke na prostem, in če ugotovi 
prekršek, takoj na kraju prekrška izda in 
vroči kršitelju plačilni nalog z globo.

Naprošamo pa tudi vse občane, da komu-
nalno inšpekcijo obveščajo o primerih seži-
ganja odpadkov na prostem. Prijavo lahko 
sporoči vsakdo na komunalno inšpekcijo 
Skupne občinske uprave, Mestni trg 1, 
2250 Ptuj, na telefonsko številko 748 29 
63 ali 748 29 92.

Sabina Jupič, komunalna inšpektorica
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10. februarja je v Markovcih potekal 
4. redni kongres Nove generacije (NG), 
podmladka Slovenske ljudske stranke, na 
katerem je več kot 60 delegatk in dele-
gatov iz vse Slovenije izvolilo tudi novo 
vodstvo za naslednje dveletno obdobje.

Predsednik ostaja dosedanji vodja pod-
mladka 29-letni Rok Ravnikar iz Domžal, 
za podpredsednika sta bila izvoljena Alek-
sander Jovanović iz Maribora in Tibor 
Vöröš iz Moravskih Toplic, za predsednika 
Sveta NG SLS pa Bor Zgonc iz Blok.

Otvoritvenega dela sta se udeležila tudi 
predsednik SLS Janez Podobnik in vodja 
poslanske skupine SLS Jakob Presečnik, 
župan občine Markovci Franc Kekec in 
predstavniki prijateljskih mladinskih orga-
nizacij.

Kongres podmladka SLS je tudi za svoja 
častna člana imenoval nekdanja predsed-
nika Mladih SLS Damjana Medveda in 
nekdanjega predsednika Mladih krščan-
skih demokratov Aleša Primca.

V okviru sprejemanja programskih doku-
mentov so bile soglasno sprejete tudi tri 
resolucije, in sicer: o nujnosti ohranitve 
demokratičnih vrednot, enakih možnostih 

razvoja za vse slovenske regije in decentra-
lizaciji Slovenije, o rešitvi odprtih vprašanj 
med Slovenijo in Hrvaško ter za resolucijo 
za čimprejšnjo vzpostavitev politične aka-
demije SLS, ki naj nosi ime po dr. Janezu 
Evangelistu Kreku.

Novi generaciji OO Markovci je bilo v 
ponos, da smo smeli ravno v našem kraju 
prirediti vse potrebno, da smo lahko izvoli-
li novo vodstvo za nadaljnji dve leti.

Že zgoraj je bilo omenjeno, da se je v 
Markovcih volil predsednik, podpredsed-
nik, IO, UO. S ponosom lahko povem, da 
smo tudi člani, ki sestavljamo podmladek 
SLS OO Markovci v vodstvo Nove gene-
racije uspeli pridobiti eno članico. V IO 
NG SLS je bila izvoljena Špela Strelec.

Po uradnem delu kongresa pa smo mla-
dim iz cele Slovenije hoteli vsaj z del-
čkom rajanja prikazati nekaj, kar je najbolj 
značilno prav za naš konec. Tako smo na 
kongres povabili tudi našo najbolj značilno 
masko – koranta. Da pa je naš predsednik 
resnično spoznal prej omenjen lik, smo mu 
omogočili, da se je tudi sam za nekaj minut 
“prelevil” v koranta. Na koncu, ko je slekel 
korantijo, so bile njegove besede: »Vsaka 

čast fantom, ki to zdržijo! Povorke sigurno 
ne bi zdržal v tej opravi!« Občutki pa so 
bili vsekakor prav prijetni.

In na koncu samo še rajanje do zgodnjih 
jutranjih ur. Da so nas zasrbele pete, je 
poskrbel duo Boom Efekt.

Organizacija take prireditve je za OO 
res zelo zahtevna naloga. Pa ne samo 
zahtevna naloga, potrebnega je bilo kar 
precej finančnega zalogaja. Zato smo se 
dolžni zahvaliti vsem, ki so nam pri tem 
pomagali. V prvi vrsti gre zahvala SLS 
OO Markovci, predsedniku Jožetu Bez-
jak, županu Francu Kekcu, Janezu Kekcu, 
gostišču Ambiente Zabovci, cvetličarni 
Rožmarin Bukovci, mesariji Krabonja iz 
Gorišnice ter vsem drugim, ki ste nam pri 
tem pomagali.

Vsem skupaj nam je uspelo organizirati 
nekaj, kar bo približno 120 mladim iz vse 
Slovenije zagotovo še kar nekaj časa ostalo 
v lepem spominu.

Alenka Petrovič,  
predsednica NG SLS OO Markovci

Foto: arhiv NG

Kongres nove generacije v Markovcih

oglasila tudi bivši (Janez Liponik) in novi 
vodja svetniške skupine N.Si Stanislav 
Toplak. Povedala sta, da delo v občinskem 
svetu kljub večini svetnikov N.Si poteka 
zelo strpno in umirjeno. Usklajena stališča 
o obravnavani zakonodaji se s svetniške 
skupine prenesejo v obravnavo na občinski 
odbor N.Si in naprej na občinski svet. Po 
besedah Toplaka se svetniška skupina tru-
di, da predloge uskladi z županom, saj le 
tako lahko vsi skupaj delujejo v dobrobit 
občanov.

Pozdrave iz vodstva Nove Slovenije sta 
prinesla koordinator za Štajersko in Pre-
kmurje mag. Bernard Memon in glavna 
tajnica Maruša Novak. Pohvalila sta dobro 
delo in čestitala celotnemu vodstvu občin-
skega odbora za odličen rezultat na lokal-
nih volitvah, ki uvršča markovski odbor 
med najuspešnejše v slovenskem merilu.

Občnega zbora so se poleg domačih 
članov in simpatizerjev udeležili tudi 
predstavniki sosednjih občinskih odborov 
Nove Slovenije. Janez Rožmarin iz MO 

N.Si Ptuj, Franc Težak iz OO N.Si Zavrč in 
Janko Šuman iz OO N.Si Gorišnica so pri 
točki dnevnega reda Beseda gostom govo-
rili o delu in problemih v domačih občinah 
ter analizirali rezultate lokalnih volitev.

Občni zbor smo prisotni zaključili ob 
domači “južini” in sproščenem pogovoru o 
aktualnih temah.

Besedilo in foto: 
Darko Meznarič
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V Prosvetnem društvu Prvenci-Strelci 
tudi letos nismo pozabili na kulturni praz-
nik, ko se spominjamo ne le dr. Franceta 
Prešerna, temveč tudi vseh ostalih ustvar-
jalcev naše slovenske kulture. Na proslavi 
smo skušali zraven literature predstaviti 
tudi igralstvo, slikarstvo, glasbo in ples.

Proslava, letos občinska, je potekala 8. 
februarja v vaškem domu v Prvencih. Orga-
nizacija je bila že drugo leto zapored zaupa-
na Domnu Zveru.

Najprej se nam je prestavil Moški pevski 
zbor Markovci, ki nas je navdušil z odpeto 
Himno ter pesmima Strunam in Slovenec 
sem. Zbrane je nagovoril tudi župan Franc 
Kekec.

V začetku proslave se je Mojca v »Pismu« 

spraševala, ali smo res kulturni narod. Da 
smo, smo skušali prikazati v nadaljevanju, 
ko so sledili Prešernova Al prav se piše 
kaШa ali ka∫ha ter Apel in čevljar, kjer smo 
ob recitaciji lahko občudovali tudi Apela 
in čevljarja. Pri tem pa je bila na odru ves 
čas slika, ki je sovpadala z vsebino pesmi, 
in sicer delo Marka Kunčnika. Sledila je 
Gregorčičeva Ujetega ptiča tožba, ki jo je 
prav tako spremljala uprizoritev na odru. 
Kosovelovemu Konsu je sledil Prešernov 
Krst pri Savici, ki je ob dobro izbrani glasbi 
ter odlični uprizoritvi zagotovo pomenil 
vrhunec prireditve, saj je Črtomirjeva voj-
ska zelo borbeno in ognjevito prikazala boj 
za svoje »bogove nad oblaki«. Dejanovemu 
»Pismu« je sledila recitacija in uprizoritev 

Proslava ob slovenskem kulturnem prazniku

Zapeli pod zemljo
Otroški cerkveni pevski zbor Zvonček je 

v začetku letošnjega leta, natančneje 2. 
januarja, ponovno nastopil na prireditvi 
Žive jaslice v Postojnski jami.

Skupaj z voditeljema, nekaj starši in 
gospodom župnikom smo v jutranjih urah 
krenili na pot. Ker smo bili nekoliko 
prezgodnji, smo se okrepčali s čajem v 
tamkajšnji restavraciji, nato pa smo vsto-
pili v jamo. Ogledali smo si jamo in pred-
stavljene žive jaslice, ki v takšnih globinah 
pod zemljo zaživijo na povsem nov način. 
Zvočna spremljava in luči so dodale še 
dodaten sijaj. Navdušeno smo zrli v živo 
podobo svetih oseb in živali, ki so resnično 
vredne ogleda. Sprehodili smo se med 
kapniki, ki v sto letih zrastejo za 1 mm, 
mimo velikih skalnih grebenov, mimo t. i. 
špagetne palače ... Na koncu smo prišli do 
»naše točke«, to je do koncertne dvorane, 
kjer smo zapeli tudi sami. Zven božičnih 
melodij iz grl naših mladih pevk se je slišal 
daleč v globino in prav ponosni smo bili, 
da smo lahko nastopili v tako krasnem 
ambientu. Obiskovalci so nam prijetno 
zaploskali, kmalu pa smo že sedli na vla-
kec in se odpeljali »navzgor«.

V restavraciji nas je čakal topel obrok, 
ki nam je res prijal, saj v jami ni ravno 
toplo. Polni novih vtisov in doživetij smo 
se odpeljali proti Markovcem.

Po navedenem nastopu smo si vsi člani 
KUD Markovski zvon nekoliko odpo-
čili, saj smo po božičem koncertu, ki je 
izzvenel 26. decembra v farni cerkvi, imeli 
nekaj pavze. Tudi s tem koncertom, že 11. 
po vrsti, smo bili zelo zadovoljni. Potreb-
nih je bilo veliko vaj in prostovoljnih ur, 
ki so se kasneje odražale v tem čudovitem 
večeru. Skupaj z gosti, tj. kvartetom Svit iz 
Bevč pri Velenju, smo zapeli lepe božične 
melodije, ki so vsem zbranim v cerkvi 
in tudi nam pevcem podarile vsaj delček 
tistega, kar čutimo v prazničnih dneh.

Naša pavza pa se je kaj hitro iztekla, saj 
trenutno pridno vadimo za velik prihajajoči 
praznik – blagoslov novih orgel. Resnično 
si želimo, da bi nam ta dan ostal v lepem 
spominu in prav zaradi tega se trudimo z 
vajami in deli na koru. S skupnimi močmi 
nam bo, upajmo, uspelo.

Alenka Rožanc
Foto: Darko Meznarič, Foto Laura

Zvončki med nastopom v Postojnski jami

Božični koncert v cerkvi sv. Marka
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Občni zbor prosvetnega društva Prvenci-Strelci
Tudi letos je bil občni zbor Prosvet-

nega društva Prvenci-Strelci zadnjo 
soboto v januarju. Kot je že navada, 
smo se zbrali člani društva in povablje-
ni, ki na kakršenkoli način z društvom 
sodelujejo. Med temi ne smemo poza-
biti omeniti predstavnikov sorodnih 
društev v občini Markovci, predstav-
nikov sodelujočih skupin na žetvi ter 
svetnika Zvonka Črešnika.

Po otvoritvi občnega zbora in izvolit-
vi delovnega predsedstva ter potrditvi 
dnevnega reda je vodenje občnega zbo-
ra prevzel Franc Visenjak.

Z mesta podpredsednika društva je 
odstopil Franc Roškar, na njegovo 
mesto pa je bil izvoljen aktivni član 
Roman Kuhar iz Strelcev. Občni zbor 
kot najvišji organ društva je Kuharja 
soglasno potrdil za podpredsednika.

Janez Golc, predsednik, je v svojem 
poročilu povedal, da je bil plan za leto 
2006 skoraj v celoti realiziran: društvo 
je izvedlo dneve kulture z igro KUD 
Videm ter s proslavo ob slovenskem 
kulturnem prazniku. Pustna skupina 
Prvenski peki je sodelovala na več 
karnevalskih povorkah, organizirali so 
pokop pusta, izdelovali in popravlja-
li so pustne duhe. Marca je društvo 
organiziralo proslavo ob praznovanju 
materinskega dne, kresovanje ob 1. 
maju, junija pa sedaj že tradicionalen 
pohod po Halozah. Največji projekt pa 
je vsekakor žetev z naslovom Od setve 
do peke. Žetev je lani potekala dva dni, 
prireditev pa je bila dobro obiskana oba 
dni. Junija je bil organiziran še vaški 
piknik, ob božiču pa novoletne otroške 
delavnice.

Aktivne pa so bile tudi sekcije dru-
štva. Najaktivnejša sekcija je bila sek-
cija Harmonikaši, ki imajo vaje enkrat 
tedensko skozi vse leto, aktivne po so 
bile tudi druge sekcije: vaški pevci in 
vaški godci, dramsko-recitatorska sek-
cija ter sekcija koranti. Omeniti velja, 

da je prav prvenske korante v pustnem 
času obiskala ruska nacionalna televizija, 
ki jih je posnela ob oblačenju in obhodu 
hiš v vasi.

Tudi investicijskega načrta za leto 2006 
se je društvo držalo. Dokončali smo pre-
kritje strehe, menjali okna in vhodna vrata, 
dozidali garažo in vetrolov, iz bivše mle-
karne in kuhinje uredili sodobno kuhinjo, 
v kateri so industrijski štedilnik, cvrtnik 
in pomivalni stroj. Na novo smo uredili 
tlake v dvorani, kuhinji in mladinski sobi 
ter položili keramiko, naredili novi dimnik 
v kuhinji, notranji prostori pa so tudi na 
novo prebarvani. Vsega tega pa ne bi bilo 
mogoče izvesti brez aktivnih članov, ki so 
za društvo žrtvovali marsikatero uro svoje-
ga časa.

V društvu pa ne manjka načrtov za 
nadaljnje delo: organizirali smo že občin-
sko proslavo ob slovenskem kulturnem 
prazniku, pustno skupino Prvenski bankirji 
ter pokop pusta. Načrtujemo še proslavo 
ob materinskem dnevu, kresovanje, izlet 
pustne skupine, pohod v počastitev dneva 
državnosti, žetev, ki bo letos 7. in 8. julija, 
vaški piknik in srečanje vaščanov ter otro-
ške novoletne delavnice.

Tudi letos so že aktivne sekcije. Prav v 
teh dneh so bili najbolj aktivni koranti, ki 
so v pustnem času preganjali zimo, videli 
pa smo jih tudi na slovenski nacionalni 
televiziji pri Odmevih.

Dela tudi v letu 2007 ne bo zmanjkalo. V 
načrtu je izvedba naslednjih del: izolacija 
stropa dvorane, izolacija nad gasilskim 
delom in izolacija kletnih prostorov, zame-
njava notranjih vrat s podboji, mansarda 
nad mladinsko sobo in kuhinjo, oprema 
kuhinje ter vrata na gasilskih garažah.

Načrti za to leto so ambiciozni, vendar 
verjamemo, da ob članih, kot jih ima 
Prosvetno društvo Prvenci-Strelci, niso 
neuresničljivi, upamo pa tudi na morebitna 
dodatna proračunska sredstva, saj bo le 
tako začrtane smernice mogoče uresničiti.

Na občnem zboru pa je potekala tudi 
podelitev priznanj za 10, 20 in 30 let član-
stva. Priznanji za 10 let članstva sta prejeli 
Nataša Kovačič in Martina Vrbančič, za 20 
let članstva Franc Strelec in Franc Golob, 
za 30 let članstva pa Franc Bezjak in Stan-
ko Kolarič.

Katja Kovačič
Foto: MZ

V Prvencih obnavljajo vaški dom.

Kovičevega dela Drevo. Nato se nam je s 
flavto predstavila glasbenica Mojca Sok z 
Bachovo Sonato v a-molu (1. stavek), temu 
pa sta sledili recitaciji Kettejeve Resnice 
ter Prešernove Vrbe z dodano komično 
priredbo Domna. Za konec smo uprizorili 
še Prešernovo Turjaško Rozamundo, ob 
kateri so prisotni lahko občudovali tudi 
orientalski ples.

Pa naj zaključim tako, kot se je končala 

proslava: s »Pismom« Mojce: »Ponosni 
smo lahko nase – na ustvarjalce naše 
države; na naše običaje, okusno hrano, 
na slovenski jezik in številna narečja. Pa 
vendar z besedami ne moremo povedati 
vsega. Besede so namreč simboli, le-ti pa 
nikoli niso enaki realnosti – so le njeni 
posnetki, ki jo bolj ali manj dobro odra-
žajo. Zato so se razvile vrste umetnosti, 
ki skušajo na drugačen način podati svoje 

sporočilo. Danes smo vam zraven literatu-
re predstavili nekatere izmed njih – glasbo, 
slikarstvo in igralstvo.

Na začetku smo se vprašali, ali smo 
Slovenci res kulturni narod. Upam, da smo 
vas z današnjim poklonom kulturi v to 
prepričali. Hvala, da ste bili z nami. Hvala, 
da ste kulturni.«

Katja Kovačič
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Po lanski jeseni, ko so zadnjič zaigrale 
stare Brandlove orgle, se je na koru mar-
kovske cerkve veliko preurejalo.

Po odstranitvi klopi in orgel s kora so 
statično ojačili tla na koru, nakar so sledila 
gradbena dela s prestavitvijo stopnic na 
'staro' mesto. Pred božičem so se na novo 
položile cevi ogrevanja cerkve, tako da 
je bilo za božič in božični koncert spet 
prijetno toplo. V januarju so slikopleskarji 
prebarvali prostore na koru, pod korom 
in preddverje kapele, kjer so tudi nove 
stopnice na kor.

Z deli je bilo potrebno pohiteti, saj so 
nam iz mariborske orglarske delavnice 
sporočili, da bodo začeli montažo orgel 
takoj po svečnici. In res je bilo tako. V 
ponedeljek, 5. februarja, zjutraj je pred 
markovsko cerkev pripeljal tovorni avto, 
ki je bil do zadnjega kotička založen s 
posameznimi deli orgel. V pomoč delav-
cem oglarske delavnice se je zbalo še 
kakih 10 markovskih faranov, ki so skupaj 
z župnikom Janezom Maučecem preložili 
vse dele najprej po cerkvi in nato vse po 
vrsti na kor.

In tako so počasi začele rasti naše nove 
orgle. Za nas laike, ki smo bolj opazovali 
mojstre orglarske delavnice pri sestavlja-
nju, je vse skupaj spominjalo na sestav-
ljanje ene malo večje omare, saj je delo 
potekalo hitro in brez vsakih problemov.

Vsak dan montaže je bilo videti več. Na 
začetku velika in prazna omara orgel se je 
počasi polnila s sapnicami, mehi, trakura-
mi in piščaljem, tako da je zmanjkovalo 
prostora za gibanje.

Te dni, ko boste to brali, bo na koru najbrž 
že skoraj vse končano. Zadnja mizarska 
dela so namenjena postavitvi zaščitnih in 
okrasnih ograj, vrat in podestov za pevce. 
Sicer pa se bo dober mesec še uglaševalo 
oziroma intoniralo, kajti v orglah je preko 
1400 piščali in vsaka mora dobiti svoj pra-
vi ton in barvo. Če boste šli mimo cerkve, 
lahko stopite na kor k mojstrom. Z vese-
ljem bodo odgovorili na vaša vprašanja, pa 
še kako melodijo vam bodo zaigrali.

Mesec dni pred blagoslovom orgel, ki bo 
22. aprila, lahko z gotovostjo potrdimo, da 
bodo orgle zaigrale v vsej svoji polnosti. 
In kaj takega v Markovcih še ni bilo. Temu 
primerno se župnik, organist, pevci in osta-
li sodelavci pripravljamo že kar lep čas. 
Zato se je tudi občina vključila v pripravo. 
Ustanovljena je bila mešana komisija za 
pripravo občinskega praznika – trije svet-
niki in župnik. Izdelan program prireditev 
bomo občani dobili domov ter se tako lažje 

Kor v markovski cerkvi dobiva novo podobo

Drugi dan montaže je bila omara orgel sestavljena – skoraj do stropa.

odločili, katere prireditve bomo obiskali. 
Vsekakor, vabljeni ste na vse.

Že sedaj vas vljudno vabim na koncert 
Poklon kraljici glasbil, ki bo v soboto, 14. 
aprila, ob 17. uri v večnamenski športni 
dvorani v Markovcih. Da bo koncert res 
pravi poklon našim novim orglam, bodo 
poskrbeli vokalni solisti in komorni zbor 
Kor ob spremljavi Mestnega pihalnega 
orkestra Radlje ob Dravi, ki ga že tri leta 
vodi domačin Daniel Tement. Uživali boste 
dobro uro ob poslušanju najlepših priredb 

slovenskih popevk.
Seveda bo vrhunec vseh občinskih pri-

reditev Markova nedelja, 22. aprila, ob 
10. uri, ko bo blagoslov novih orgel in 
slavnostna maša, ki jo bo vodil mariborski 
nadškof dr. Franc Kramberger. Na orgle bo 
kot prvi zaigral naš mladi organist Andrej 
Kramberger, številne pevce na koru pa bo 
vodil zborovodja Ernest Kokot.

Markovi nedelji želimo povrniti mesto, 
ki ji pripada – praznik vseh občanov in 
faranov. Zato želimo, da se v največjem 

Lepo viden orgelski prospekt in intonatorja pri delu
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številu udeležite slavja. Zavedamo se, da 
bo cerkev premajhna za vse, zato bo na 
občinskem dvorišču postavljen velik pri-
reditveni šotor, kjer boste lahko slikovno 
in zvokovno spremljali potek slovesnosti. 
Po končani sveti maši pa bo skupni prostor 
za druženje in zabavo do poznih popol-
danskih ur.

V imenu župnijskega pastoralnega sveta 
in občine Markovci že sedaj vsi prav lepo 
vabljeni na naše skupno praznovanje.

Predstavitev oglarske delav-
nice

Orglarska delavnica Maribor je od svoje 
ustanovitve leta 1989 izdelala in restav-
rirala več kot 90 orgel (število opusov), 
naše nosijo številko 91. Obnovila je tudi 
več kot 40 drugih orgel, ki tako lahko še 
naprej opravljajo svoje liturgično in kul-
turno poslanstvo.

V podjetju je zaposlenih 30 delavcev, 
zato vse ključne sestavne dele orgel izde-
lujejo sami.

Poleg prepričljive tehnične zasnove orgel 
se zelo posvečajo tudi vidni podobi instru-
mentov. Orgle se morajo vedno harmo-
nično prilagajati arhitekturi prostora in ga 
dopolnjevati, ne pa nadvladovati. Načrt 
za orgelski prospekt je sad dolgotrajnega 
procesa, ki med drugim upošteva tudi 
akustične zakonitosti prostora, saj le-te v 
največji meri zaznamujejo zvok orgel.

Oglarska delavnica je za izdelavo instru-
mentov najboljše kvalitete opremljena z 
moderno tehniko in izkušnjami na podro-
čju orglarstva.

Uporabljajo računalniško podprto kon-
struiranje in oblikovanje, tako da lahko 
vsak osnutek orgel slikovno predstavijo 
naročnikom in naredijo natančne načrte za 
kvalitetno izdelavo delov orgel v postopku 
nastajanja instrumenta.

Temeljita in inovativna priprava dela 
zmanjša čas, potreben za samo izdela-
vo instrumenta, s tem pa se poveča tudi 
natančnost izdelave.

Za konstrukcijo, trakturo s kotniki, osmí 
prenosnikov in enostavne konstrukcije 
je potrebna premišljena tehnika. Masiv-
no ohišje iz kvalitetnega lesa zagotavlja 
orglam večstoletni obstoj. Les je živ in 
obnovljiv material in že stoletja najpo-
membnejši pri izdelovanju orgel. Pravilno 
skladiščen, sušen in strokovno obdelan 
nudi osnovo za visoko kvaliteto orgel.

Sapnice, ohišje in lesene piščali zahte-
vajo različne vrste lesa in konstrukcij. 
Tim orglarjev orglarske delavnice mora 
kvalitetno opraviti vse potrebne postopke 
od rezanja pa vse do površinskih del, zato 

je potrebno dobro poznavanje vseh zakoni-
tosti konstrukcijskih tehnik.

Kositer in svinec sta tradicionalni kovini 
v orglarstvu. V delavnici se mešata, vlivata 
ter stružita po že dolgo uveljavljenem 
načinu. Šele nato se lahko orgelska piščal 
kroji in oblikuje. Za intoniranje piščali je 
še dandanes potrebnih veliko ročnih del.

Za umetniško izdelan zvok in tako pravi 
umetniški izdelek je potreben zavzet into-
nater z dobrim posluhom. Seveda morajo 
biti tudi menzure piščali ustrezno prila-
gojene prostoru. Ob izdelavi novih orgel 
so intonaterji orglarske delavnice razvijali 
svoj zvočni koncept in ga postopoma izpo-
polnjevali. Tudi sami so organisti in od 
orgel pričakujejo bogato in prepričljivo 
zvočno sliko. Orgelski zvok mora biti 
brez trdote in ostrine, potrebuje barvitost, 
ki omogoča stilno korektno ter izvirno 
registriranje.

V novih markovskih orglah so vgrajene 
številne inovacije, ki so jih razvili mojstri 

v orglarski delavnici. Mehanske trakture so 
izvedene kot samonapenjalne trakture, da 
se lahko prilagajajo vlažnosti prostora ter 
tako omogočajo natančno orgelsko igro. 
Tudi točka pritiska na tipko, na kateri 
se odpre ventil, se lahko nastavi po želji 
naročnika. Pogoj za natančno mehani-
ko, visoko kvaliteto zvoka in harmonično 
arhitektoniko je natančno in premišljeno 
načrtovanje instrumenta. Magneti, ki so 
vgrajeni v mehansko trakturo in poveza-
ni z elektronskim pomnilnikom, nudijo 
številne možnosti shranjevanja registrskih 
kombinacij. To omogoča organistu hitre in 
enostavne menjave registrov med potekom 
bogoslužja.

Na osnovi visoke kvalitete materialov in 
uporabljenih tehnik so orgle izdelane za 
stoletja uporabe. Orgle so zgrajene z odgo-
vornostjo, saj morajo glasbeno bogatiti še 
prihodnje rodove.

Besedilo in foto: 
Darko Meznarič

Novi dvomanualni igralnik

Balonarski klub Ptuj vabi na dan 
odprtih vrat
V petek, 13. aprila, ob 18. uri v Termah Ptuj (Apart hiša), vam bomo predstavili:
- usposabljanje za pilota prosto letečega balona,
- usposabljanje za ostalo osebje v balonarstvu,
- XI. Mednarodni balonarski praznik in XIII. Državno prvenstvo Slovenije v letenju s 

toplozračnimi baloni. Dogodka bosta potekala med 25. in 29. julijem v Termah Ptuj.

Več informacij najdete na:
www.balonarski-klub-ptuj.si 
kontakt: balonarski.klub.ptuj@amis.net,
Branko Ambrožič, GSM: 041 918 125



LIST IZ MARKOVCEV Marec 07

14 Glasilo občine Markovci - Marec - Sušec 2006

Župnija Sv. Marko vabi na zanimiva romanja

Romanje h kraljici miru v Međugorje: 13.–
16. april 2007

Petek, 13. april 2007
Odhod avtobusa iz Markovcev ob 6. uri. Smer vožnje: Ptuj, 

Gruškovje (državni prehod z Republiko Hrvaško). Nadaljeva-
nje vožnje smer: Krapina–Zagreb–Karlovac–Plitvice–Korenica 
(počitek za malico)–Gračac–Knin–Sinj. V Sinju si ogledamo 
katedralo Sinjske Majke Božje in samostan. Pot nadaljujemo 
proti Širokemu bregu, kjer si ogledamo Frančiškanski samostan. 
V večernih urah prihod v Međugorje in nastanitev.

Sobota, 14. april 2007
Po zajtrku se odpeljemo v Mostar, kjer si ogledamo Franči-

škanski samostan, se sprehodimo čez svetovno znani most, si 
ogledamo stavbo zgodovine mosta, ki so ga zgradili v času 
Turkov. V Mostarju se sprehodimo do ene izmed 19 džamij; 
čas za spominke. Po dolini Neretve se vračamo v Međugorje 
na kosilo. V popoldanskem času obiščemo kraj prikazovanj v 
Međugorju (Crnica). Zvečer skupna maša vseh narodov. Večerja 
in nočitev.

Nedelja, 15. april 2007
Po zajtrku odhod na Križev pot na Križevec, med potjo nazaj si 

ogledamo pokopališče in skulpturo križa, ki ga imenujemo tudi 
Slovenski križ. Po kosilu obiščemo še oazo miru in nadaljujemo 
pot v skupnost Čenakono. Zvečer sveta maša v Međugorju. 
Večerja in nočitev.

Ponedeljek, 16. april 2007
Slovo od Međugorja. Smer vožnje čer planino Biokovo proti 

Makarski in hrvaškemu Lurdu, kjer bo v votlini darovana sveta 
maša. Postanek ob morju za malico. Nadaljujemo pot ob jadran-
ski obali do Šibenika, si ogledamo katedralo in samostan. Nato 
nadaljujemo pot po avtocesti Split–Zagreb. Vrnitev domov v 
večernih urah.

Cena prevoza: 40 EUR (9.585,60 SIT – plača se ob prijavi do 
zasedbe avtobusa).

Cena hrane, pijače in prenočišča: 70 EUR (16.774,80 SIT 
– plača se na avtobusu ob odhodu).

Potreben je potni list.

Duhovno vodstvo: naš nekdanji župnik Franc Brecl in pater 
Vito Muhič.

Prijave zbira: Slavko Mar, tel. 740 71 85 ali GSM 041 831 
945.

Romanje v LURD: 27. april–1. maj 2007

Petek, 27. april 2007
Odhod avtobusa iz Markovcev v jutranjih urah in vožnja 

v sosednjo Italijo do Padove. Ogled starega mestnega jedra, 
cerkve sv. Antona Padovanskega, maša. Nadaljevanje vožnje 
do Ligurskega zaliva ter po italijanski Rivieri di Ponente mimo 
Ventimiglie na slovito Azurno obalo. Proti večeru bomo prispeli 
v Nico, si ogledali mestne znamenitosti ter se nastanili v hotelu 
v Nici. Večerja in nočitev.

Sobota, 28. april 2007
Po zajtrku vožnja v Marseilles – krožna vožnja, maša v cerkvi 

Notre Dame de la Garde in nadaljevanje potovanja po pokrajini 
Camargue – največji naravni rezervat za ptice, dalje čez pokraji-
no Languedoc mimo Carcassonna, Toulousa in Tarbesa v Lurd. 
Nastanitev v hotelu, večerja in nočitev.

Nedelja, 29. april 2007
Zajtrk. Ogled Marijinih svetišč, votline, maša ... Po kosilu 

ogled mesta Lurd: Bernardkina hiša, nekdanja mestna ječa – “le 
cachot”, sodelovanje pri procesiji in pri blagoslovu romarjev 
invalidov. Po večerji udeležba pri procesiji z lučkami romarjev 
iz celega sveta. Nočitev.

Ponedeljek, 30. april 2007
Po zajtrku si bomo ogledali Križev pot in Pijevo podzemno 

baziliko. Kosilo in prosto za osebne pobožnosti, kopel v lurški 
vodi. Popoldan slovo od Lurda in pričetek povratka. Postanek 
v Carcassonnu za ogled najbolje ohranjenega in z mogočnim 
dvojnim obzidjem utrjenega mesta – gradu v Evropi. Nočna 
vožnja.

Torek, 1. maj 2007
Jutro na Azurni obali! Ogled Monte Carla in nadaljevanje 

vožnje skozi Italijo. Postanek v kraju Sirmione ob Gardskem 
jezeru. Še zadnja romarska maša in vožnja mimo Verone, Pado-
ve in Benetk v Slovenijo.

CENA po osebi: 290,00 EUR (69.495,60 SIT) pri udeležbi 
45 potnikov oz. 305,00 EUR (73.090,20 SIT) pri udeležbi 40 
potnikov.

V ceno je vključeno: prevoz z udobnim turističnim avtobu-
som; gostinske storitve: 1x polpenzion v Nici oz. okolici v hote-
lu**/***, 2x polni penzion v Lurdu v hotelu*** v dvoposteljnih 
sobah, večerja na poti domov, nezgodno zavarovanje turistov; 
strokovno turistično vodenje in organizacija potovanja.

Duhovno vodenje: markovski župnik Janez Maučec in završki 
župnik Jože Pašičnjak.

Prijave zbira: župnik Janez Maučec, tel. 766 00 71 ali GSM 
041 603 969.

Organizator: Župnijski pastoralni svet župnije Sv. Marko niže 
Ptuja.

Pripravil Darko Meznarič
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Spoštovani občani, radi bi vas seznanili 
o delu OORK in župnijskega Karitasa od 
januarja do marca 2007.

Kar na začetku januarja smo pripravili 
predavanje o pravilni uporabi zdravil in o 
krvi. Predavanji sta bili zelo zanimivi, toda 
bil je zelo slab odziv ljudi. Kot da se, dragi 
občani, ne zavedate, da so ta predavanja 
namenjena vam, da se seznanite s temami, 
ki so za zdravje pomembne. Zato vas pozi-
vamo, da se zadev, ki jih organiziramo, 
tudi udeležujete, ker če se sami ne bomo 
nenehno trudili za čim boljšo osveščanje, 
kdo se pa bo. Mogoče namesto nas – žena, 
mož, sosed, prijatelj …?

Potem smo 15. januarja organizirali krvo-
dajalsko akcijo. Udeležba je bila spet zelo 
slaba.

Za OORK je darovalo celih 5 krvoda-
jalcev in mi bi bili človek človeku? Potne 
stroške smo namenili družini Solina, v 
znesku 18 evrov. V februarju smo se ude-
ležili izobraževanja sodelavcev Karitasa v 
župniji sv. Petra in Pavla na Ptuju. 1. marca 
smo pripravili predavanje na temo: Kdo 
sem jaz? Tokrat je bila solidna udeležba in 
tudi samo predavanje je dalo najbrž mar-
sikomu vzpodbudo, da je začel razmišljati 
sam o sebi. 18. marca je v času med obema 
mašama potekalo merjenje krvnega priti-

ska in nivo sladkorja v krvi. 22. marca nas 
je obiskal kaplan g. Robert Friškovec, ki 
službuje v naših zaporih in njegova zgodba 
je bila tudi nadvse zanimiva.

31. marca pa vabimo vse občane na 
1. pohod pod geslom: »Razgibajmo živ-
ljenje«. Dobili se bomo pred gasilskim 
domom v Markovcih ob 10. uri. Prehodili 
bomo naše vasi in naj tudi otroci uživajo v 
naravi, da jih vsaj za nekaj ur odtrgamo od 
računalnikov.

Vabimo vas, da se prireditev udeležuje-
te, ker so namenjene izboljšanju našega 
zdravja in kakovostnejšemu življenju.

Člani OORK in župnijskega Karitasa

Delovanje OORK in župnijskega Karitasa

V DmoM smo ugotovili, da se je pojavilo 
zanimanje za tečaj, kjer bi nas nekdo 
naučil, kako koristno porabiti koruzno 
ličje, ki ga je vsako jesen na pretek.

Tečaj izdelovanja izdelkov iz koruznega ličja

Tako smo priprave na ta tečaj začeli že 
lani spomladi, ko smo se s semensko hišo 
Pioneer dogovorili, da potrebujemo sorto 
koruze, ki ima dolgo ličje. Velikost klasa 
in količina pridelka nam ni bila pomemb-
na, nas je zanimalo samo ličje. In res. V 
semenski hiši so se odzvali naši prošnji. 
Ko smo jim povedali, zakaj potrebujemo 
takšno sorto koruze, so se celo ponudili, da 
nam vrečo semena podarijo kot sponzorji, 
v zahvalo pa jim moramo iz ličja izdelati 
njihov logotip. To nam danes še ni uspelo, 
saj smo na prvih delavnicah osvajali le 
osnove, kako se sploh »obnašati« z lič-
jem.

Ko je nastopila jesen in je koruza dozo-
rela, smo morali poskrbeti, da dobimo 
lepo, celo ličje. To pa pomeni, da stroj za 
trganje koruze ne pride v poštev. Zato smo 

lepo sobotno popoldne porabili za trganje 
koruze na roke (nekateri so celo prvič 
peljali traktor), zvečer je sledilo ličkanje 
koruze in seveda zaslužen piknik. Ker pa je 
za tak tečaj potrebno suho ličje, smo le-to 
čez zimo posušili, nekaj dni pred tečajem 
pa še prebrali. Nabrati smo morali samo 
lepe »liste«.

Glavni del vsega tega pa je potekal 24. 
februarja letos. Ker smo nekako izvedeli, 
da se podeželske žene že dalj časa trudijo 
organizirat tak tečaj, smo jih povabili k 
sodelovanju.

Veščin, povezanih z ličjem, nas je učila 
gospa Anica Hozjan iz Prekmurja, poma-
gali pa sta ji še njeni hčerki Zlatka in 
Matejka. Ker nas je ta gospa že takrat, ko 
smo se začeli dogovarjati za ta tečaj, opo-
zorila, da se da najlepše delati s skupino 
okrog 12 oseb (takrat lahko vsaki udele-

ženki posveti nekaj časa), smo k sodelo-
vanju res povabili tako majhno število 
sodelujočih.

V dokaz, da smo se nekaj naučili, vam 
prilagam fotografijo naše članice Špele, ki 
je vse spretnosti tako hitro osvojila, da si 
je že na tečaju izdelala svoj »cekarček«. 
Mogoče nam bo do velike noči izdelala še 
kakšnega.

Osnove so za nami. Naslednjo soboto je 
drugi del tečaja, kjer pa se bomo lotili že 
bolj zahtevnih stvari. Kaj več o drugem 
delu pa v naslednji številki Markovskega 
lista.

Če vas slučajno mika, da bi se tudi vi 
naučili, kako lahko porabite ličje, kako 
izdelati kakšen izdelek, se javite, pa bomo 
ta tečaj še ponovili.

Alenka Petrovič
Foto: arhiv
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Člani OORK in sodelavci župnijskega 
Karitasa Markovci smo v sodelovanju z 
vaškimi odbori v predprazničnih dneh 
lanskega decembra obiskali naše starejše 
občane.

Tako smo v Markovcih predstavniki RK, 
Karitasa in vaškega odbora obiskali najsta-
rejšo vaščanko Rozalijo Slameršak, ki je v 
lanskem letu dopolnila 93 let, najstarejšega 
vaščana Miha Dvoršaka, ki je dopolnil 85 
let, najstarejšega gasilca Franca Cimerma-
na in po stažu najdaljše zakonske zvestobe 
– 55 let skupnega življenja – zakonca 
Ivano in Janeza Obran.

Naši vaščani so še vsi kar dobrega zdrav-
ja glede na to, da so eni že zboleli. Volja do 
življenja jim je dala moč, da so se zoper-
stavili bolezni. Obiskali smo jih s skromni-
mi darili, ki smo jih prejeli od OORK Ptuj. 
Toda to pravzaprav niti ni tako pomembno 
kot to, da smo se spomnili na njih. Bili so 
presenečeni, razveselili so se našega obis-
ka, da se je tudi nekdo iz širše skupnosti 
spomnil na njih, ne le sorodniki.

Na žalost kot običajno mi, ljudje srednje 
generacije, spet nismo imeli dovolj časa, da 
bi nam naši vaščani smeli povedati, kaj vse 
so preživeli in doživeli na dolgi življenjski 

Obiskali smo naše vaščane

Na obisku pri najstarejši Markovčanki 93-letni Rozaliji Slameršak

poti. Želijo pa si, da se še, kljub starosti, 
pot ne bi končala. Zaželeli smo jim seveda 
zdravja in obilo volje za življenje.

Tudi nam, ki smo si le vzeli toliko časa 
za naše sovaščane v teh prazničnih dneh, 
je bilo toplo pri srcu. Ugotovili smo, kako 

malo je pravzaprav starejšemu človeku 
potrebno za zadovoljstvo, saj mu zadostuje 
že prisrčen nasmeh in nekaj toplih besed in 
spoznanje, da ga družba ni pozabila.

Marija Prelog 
Foto: Helena Slameršak

Sem predsednik kulturno-humanitarnega društva iz Kamnika. 
Vsako leto prirejamo pevska srečanja v Arboretumu Volčji 
Potok pod naslovom Ko pesem srca vname in preko te prire-
ditve smo se spoznali z gospodom Kekcem, vašim županom, 
ter Jožetom Bezjakom in Janezom Zmazkom. Nastalo je lepo 
sodelovanje med našimi društvi in z ženo sva bila že nekajkrat 
gosta v vaših krajih.

Pred nekaj dnevi sem od gospoda Bezjaka dobil vaše bogato 
glasilo in veseli me, da se tudi na tak način lahko vživim v 
dogajanje v vaši občini.

Pred novim letom smo v društvu izpeljali akcijo Župani brez 
meja in odprtega srca, v kateri smo zbirali humanitarne pri-
spevke za ljudi v stiski. Na našo prošnjo se je prijazno odzval 
tudi vaš župan gospod Kekec in zato bi se mu radi zahvalili tudi 
prek vašega glasila. Naj poudarim, da gre za oseben prispevek 
župana in ne za prispevek iz sredstev vaše občine. Radi bi se 
zahvalili tudi gospodoma Jožetu Bezjaku in Janezu Zmazku ter 
njihovim družinam za dobro sodelovanje.

Vam in vašim sodelavcem želim veliko lepih prispevkov in 
veliko zadovoljstva pri vašem delu. Če imate možnost, bi bil 
vesel, če bi mi lahko pošiljali vaše glasilo na moj naslov, ker se 
mi vaši kraji in ljudje zdijo zelo zanimivi.

Lep pozdrav!
Peter Razpet, KHD Alvador

Spoštovana gospa urednica! Upokojenci praznovali dan žena

Člani in članice Društva upokojencev Markovci se vsako leto 
zberejo in proslavijo 8. marec – dan žena. Tokrat je bilo praznova-
nje v novi večnamenski dvorani v Novi vasi. Za kulturni utrip so 
poskrbeli mladi iz Nove vasi, zbrane sta pozdravila župan Franc 
Kekec in predsednik društva Janez Majer. Posebej za to priložnost 
pa se je zbrala tudi nova skupina muzikantov (na fotografiji).

MZ
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Tudi nas upokojence Nove Kreditne 
banke Maribor je oplazil ta norčavi pustni 
čas. Smo malo starejši mladostniki, ki se 
vsak mesec podamo na eno- ali dvodnevni 
izlet, vedno pripravljeni skupaj posedeti, 
se poveseliti.

Naša tokratna izbira je bila ogled pust-
nega dogajanja v naših sosednjih občinah, 
kjer imajo kurenti domovinsko pravico. 
Naša kolegica Mira iz NKBM Ptuj je pre-
vzela organizacijo z veliko prizadevnosti 
in tako se nas je v torek, na pustni dan, 
45 sopotnikov pripeljalo v Markovce ob 
dogovorjenem času.

Ob vodstvu gospe Marije Janžekovič smo 
si ogledali cerkev, prijazno vas Markovce 
in se sprehodili do jezera in odpeljali v 
Bukovce. Tu je bilo že glasno in vese-
lo. Pripravljale in zbirale so se različne 
skupine mask, za nas »prišleke« veliko 
presenečenje, saj smo to mnogi v živo 
doživljali prvič.

Dogajanje nas je preneslo v čas naših 
prednikov, ki so verjeli, da zmorejo pre-
gnati zle duhove, vse, kar je slabega, in 
priklicati pomlad. Kako bi bila ta možnost 
dobrodošla danes.

Tudi mi, nekateri v maskah, smo se pri-
družili domačinom, da bi priklicali pomlad, 
vključili smo se v dogajanje in prepričana 
sem, da nam je vsem skupaj to tudi uspelo. 
Odlično smo se zabavali in za kratek čas 

Uživali smo v Markovcih in Bukovcih

občutili drugačen svet.
Naše druženje smo nadaljevali v gostilni 

Žiher v Moškanjcih, kjer smo izmed nas 
izbirali in tudi nagradili najlepše maske. 
Presenečenje pa je bilo popolno, dobili 
smo darila naših sponzorjev, ki jih je z 
veliko dobre volje zbrala naša kolegica 
Mira.

Ta dan bo vsem udeležencem ostal v 
posebnem spominu. Še posebej zaradi pri-

jaznosti vseh, ki so kakorkoli pomagali, 
in naših sponzorjev, ki so vsi skupaj omo-
gočili, da je bilo naše doživetje dodatno 
obogateno in doživeto.

Bilo nam je lepo, naš dogovor velja; 
vidimo se ponovno naslednje leto. Hvala 
vsem, lep pozdrav in srečno.

Aktiv upokojencev NKB Maribor 
Foto: Laura

Udeleženci pustne ekskurzije po Markovcih in Bukovcih

Zlati poroki v Markovcih
ZLATOPOROČENCA MEZNARIČ 

Minuli mesec pa je bila v poročni dvorani občine Markovci zlata 
poroka zakoncev Janeza in Kristine Meznarič iz Stojncev. Zlati 
ženin Janez je rojen 18. oktobra 1933 v Stojncih, zlata nevesta 
Kristina pa 23. oktobra 1936 prav tako v Stojncih. Zakonca Mez-
narič je za zlatoporočenca 24. februarja letos slovesno razglasil 
markovski župan Franc Kekec. 

ZLATOPOROČENCA ROŠKAR 
10. februarja sta po 50-ih letih zakona pred matičarja ponovno 

stopila Franc in Stanislava Roškar. Zlati ženin Franc je rojen 20. 
aprila 1931 v Moškajncih, zlata nevesta Stanislava pa 10. oktobra 
1931 v Prvencih. Po petdesetih letih zakona je zakonca Roškar  za 
zlatoporočenca razglasil župan občine Markovci Franc Kekec.

Fo
to

: L
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ra
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Vsa društva v naši občini opravijo 
ob izteku leta pregled dela za minulo 
obdobje. Tudi Turistično društvo občine 
Markovci je 9. februarja podalo poroči-
lo o delovanju društva za preteklo leto. 
Navzoče na občnem zboru je najprej 
pozdravil predsednik Franc Brodnjak, ki 
je sicer predstavil tudi delovanje društva 
za minulo obdobje in nas seznanil z načrti 
za letošnje leto.

Po ustaljeni praksi ima društvo vsako leto 
občni zbor v drugi vasi. Med gosti, ki so 
se letošnjega zbora udeležili, velja omeniti 
župana občine Markovci Franca Kekca, 
svetnike in predstavnike raznih društev.

Turistično društvo je krovno društvo v 
naši občini. Občina in občani smo ponosni 
na organiziranost in dobro delovanje dru-
štva. Občina je prepoznavna po Sloveniji 
in Evropi prav zaradi dobre predstavitve 
vseh dogodkov, kot so prvenska žetev, 
košnja v Novi vasi, pustovanje po mar-
kovsko in predstavitev naše kulturne in 
zgodovinske dediščine. Potrditev, da je res 
tako, je povabilo Turistične zveze Sloveni-
je na okroglo mizo o cvetličenju podeželja 
na Celjskem sejmu, kjer sta predstavnici 
društva predstavili našo že nekajletno tra-

dicijo ocenjevanja okolja (najlepše urejena 
vas, kmetija, stanovanjska hiša, domovi, 
razni zaselki, poslovni objekti …). Da 
bi bila naša občina res čista in urejena, 
društvo izvede čistilno akcijo po celo-
tni občini vsako pomlad pred občinskim 
praznikom. Akcijo organiziramo skupaj 
z vaškimi odbori, osnovno šolo, lovci in 
drugimi društvi. Prav bi bilo, če bi se vanjo 
vključili vsi občani in bi potem drugače 
razmišljali in bi bili bolj pozorni na tiste, 
ki jim je vseeno, kam odložijo oziroma 
odvržejo odpadke.

V spomladanskih dneh naše društvo raz-
deli vaškim odborom nekaj sadik cvetja 
za okrasitev cvetličnih gredic po vaseh. 
Občani pa skrbimo za lepo urejene domo-
ve, kmetije, poslovne objekte, zaselke ... 
Posebna komisija v začetku jeseni izbe-
re v vsaki vasi najlepše urejene objekte. 
Lastnikom potem tudi podelijo priznanja. 
Istega večera se predvaja kino na prostem. 
Lani je bil predvajan film Ne joči Peter. 
Gost večera je bil Zlatko Šugman s svojo 
zanimivo predstavitvijo dela v teatru in v 
filmskem svetu.

Društvo je v lanskem letu skupaj z Etno-
grafskim društvom gostovalo in predstavi-

lo našo občino v Italiji v občini Samugheo 
na Sardiniji. S kolegi iz Sardinije, ki so 
bili gostje pred štirimi leti pri nas na 
pustovanju, so podpisali pismo o nameri 
o pobratenju med občino Markovci in 
občino Samugheo.

V občini ni prireditve ali dogodka, kjer 
društvo ne bi sodelovalo. Pa naj bo to 
prodaja spominčkov in zanimivih ročnih 
izdelkov naših občanov ali organiziranje 
samostojnih prireditev, med katerimi je 
tudi Janževa tržnica in ocenjevanje vina 
s svetovanjem s strani Kmetijsko-gozdar-
skega zavoda Ptuj. Vsako prvo nedeljo v 
mesecu je tudi Markovska tržnica, kjer 
lahko občani prodajajo svoje kmetijske 
pridelke ter domačo kulinariko.

Največji uspeh društva v lanskem letu 
pa je bila izdaja Promocijskega kataloga 
občine Markovci s sloganom: Zaživite 
korantovo deželo.

Veliko in še več bi lahko napisali o delu 
društva, ki vloži veliko svojega prosto-
voljnega dela za promocijo naših krajev 
in občine.

Jerica Golob

Šesti občni zbor Turističnega društva občine Markovci

V spomin Alojzu Koscu

Nepričakovano se je razširila žalostna vest, da nas 
je zapustil član v naših ribiških vrstah Alojz Kosec. 
»Pa saj to ni mogoče,« je dejal vsak izmed nas.

Bil si član ŠRD Markovci že od samega začetka. 
Kot poštenemu in izkušenemu ribiču smo ti zaupali 
funkcijo paznika, ki si jo tudi vestno opravljal. Trudil 
si se za napredek društva, saj smo s tvojo pomočjo 
postavili osnovno konstrukcijo in ostrešje za ribiško 
brunarico, ki se je v celoti pripravilo na tvojem 
domu. Rad si zahajal k ribniku in se družil s prijatelji 
ribiči. S tem si pridobival življenjsko pomembno 
energijo, vendar jo je bolezen žal vse bolj izpod-
jedala. Vsi mi kakor tudi tvoja družina smo upali, da 
jo boš premagal, vendar je vmes posegla kruta usoda 
in zaključila tvojo življenjsko pot.

Hvala ti za vse, kar si storil za naše društvo in da 
si bil naš član.

Prijatelji ribiči te ne bomo pozabili in spomin nate 
bo vedno v naših srcih.

Zlatko Rajh, 
predsednik ŠRD Markovci

Foto: arhiv
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Gradnja gasilskega doma v Markovcih 
se bliža h koncu. Trajala je slaba tri leta, 
saj se je stari začel rušiti 28. avgusta 
2004.

V jesenskem in zimskem času 2006/2007 
je bila izdelana fasada. Manjka še samo 
zaključni sloj, ki bo nameščen, ko bodo za 
to ugodni vremenski pogoji. Orodjišče z 
garažami in dvorana so končani. Trenutno 
se v mansardnem delu izvajajo pleskarska 
dela in polagajo talne obloge. Nato sledi 
namestitev opreme. Vsa dela bi se morala 
po predhodnem načrtu končati v juniju, kar 
se bo tudi zgodilo.

PGD Markovci že načrtuje predajo gasil-
skega doma, ki bo v nedeljo, 1. julija 
2007. Pripravlja se program, h kateremu 
bodo povabljeni vsi vaščani Markovcev, 
saj pričakujemo večje število gasilcev iz 
spodnjepodravske regije.

Prav tako so povabljeni nekateri gostje. 
Želimo si, da bi verski del obreda vodil 

Gasilski dom Markovci bo končan v juniju
eden izmed slovenskih škofov skupaj z 
našim župnikom. Iz političnega vrha je 
povabljen kandidat za predsednika države 
Lojze Peterle. Še bi lahko naštevali, vendar 

si pustimo nekaj prostora za ta svečani 
trenutek, ki bo kmalu prišel.

Besedilo in foto: JL

Pogled na fasado doma

V začetku marca smo ponovno obele-
žili dan civilne zaščite in humano delo, 
ki ga pripadniki civilne zaščite in gasilci 
postorimo z roko v roki. In naše prosto-
voljno humanitarno delo je zagotovo 
vredno tudi javne pozornosti.

Gasilstvo je v primerjavi s časom pred 
desetletji in današnjo moderno dobo 
zabeležilo velik napredek. Pri opravlja-
nju te humanitarne prostovoljne službe 
nekoč ni bilo takšne tehnike in skupne 
zaščitne opreme, ki pa še dandanes žal 
manjka v marsikaterem društvu. Gasilci 
in na splošno vse enote, ki so vključene 
v sistem zaščite in reševanja, so v sodo-
bnem svetu še kako nujno potrebni, kajti 
brez preventivnega posredovanja, osveš-
čanja, izobraževanja ter opremljenosti s 
sodobno tehniko dandanes več ne bi šlo, 
saj nam naravne in druge nesreče pretijo 
praktično na vsakem koraku. Žalostno je 

prav to, da je človek tisti prvi dejavnik, 
ki povzroča vse nevarnosti, bodisi zaradi 
nepravilnega pristopa ob delu oziroma ne 
zavedajoč se kako globoko je posegel v 
naravno biološki sitem, ki je najnujneši 
faktor za preživetje človeštva. Gasilci 
smo prav tisti, ki moramo s svojo huma-
nostjo, prostovoljnim delom preprečevati 
in reševati ob takih nepravilnih potezah 
človeka. Kolikšna je nevarnost gasilca-
reševalca ob takšnih in podobnih nesre-
čah, se ne da opisati.

Ob koncu dovolite, da vam predstavim 
pesem o gasilcih, ki jo je napisal naš 
dobrotnik, gasilski slikar Franc Pučko, 
ki je naslikal kar nekaj Florjanovih slik 
po naši občini. Hvala mu za njegovo 
dobroto, saj v nobenem primeru ne želi 
nobenega plačila.

Ivan Golob

Gasilec nekoč in danes HUMANOST
Humanost je človeška dolžnost,

je pri gasilcih duševna skrivnost.
Humanost treba v srcu gojiti,

ne pa v nesreči drugega zapustiti.
Plemenito je humano delo,

gasilcem že mnogo rešiti je uspelo.
To gasilce zelo zadovolji, veseli,
hvaležni bi jim morali biti mi.
Če humanosti ne bomo gojili,

se bomo v nesreči zgubili.
Zato podpirajmo gasilce,

humanosti in žrtvovanja nosilce.
Mnogo gasilcev je življenje zgubilo,
ko je za drugega humanost storilo.
Gasilci se proti katastrofi borijo,

za naše dragoceno življenje skrbijo,
lepo je z gasilci živeti,

se spoštovati in radi imeti.
Za drugega se žrtvovati,

mu upanje in veselje dati.

Franc Pučko

Slovenska vojska ponuja možnosti, da 
lahko mladi izberejo poklicno pot v njeni 
sestavi, se odločijo za prostovoljno služenje 
vojaškega roka ali sodelujejo v pogodbeni 
rezervi.

S promocijo Slovenske vojske se ukvarja 
Oddelek za pridobivanje kadra. Na območju 
vaše občine to izvajajo pripadniki Skupine za 
pridobivanje kadra v Mariboru.

Naša predstavitev vsebuje:
• Poklicna pot v sestavi slovenske vojske 

– pogoji, prijave, potrebni dokumenti, kon-
taktne osebe itd.

• Prostovoljno služenje vojaškega roka – 
pogoji, čas in mesto, denarna nadomestila, 
socialno in pokojninsko zavarovanje itd.

• Prostovoljno služenje v rezervni sestavi 
– pogoji, potreben čas za vojaškostrokovna 

urjenja, denarna nadomestila itd.
Mladim svetujemo, da se odločijo za lep, 

atraktiven in dinamičen poklic.
Vsi, ki so zainteresirani za sodelovanje ali 

zaposlitev v Slovenski vojski, bodo dobili 
konkretne odgovore na neposredna vpraša-
nja ob našem obisku 20. 4. 2007 v občini 
Markovci.

Predstavitev možnosti zaposlitev v Slovenski vojski
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Razvoj upravne razdelitve po letu 1945 do leta 1952
30. junija 1945 so z odredbo ministrstva za notranje zadeve razpisali volitve v krajevne, mestne in okrajne narodnoosvobodilne 

odbore. Jeseni leta 1945 je na območju današnje občine Ptuj delovalo 100 krajevnih narodnoosvobodilnih odborov (dalje: KNOO), 
se pravi 15 več kot je bilo pred komasacijo prvotnih političnih občin. Na Ptujskem polju je vsaka katastrska občina postala samo-
stojen KNOO. Sto KNOO na območju Ptuja, ki je površinsko zelo malo, je pa najvišje število upravnih enot, ki pa so bile povprečno 
najmanjše upravne enote.

Katastrska občina je prevladujoča prostorska enota, ki se rabi za osnovo upravne enote. Leta 1946 je bil izdan zakon o upravni 
razdelitvi ljudske republike Slovenije (dalje: LRS). Na območju Ptuja je zakon določal 32 krajevnih ljudskih odborov (dalje: KLO), 
območje najmanjše KLO je obsegalo samo dve katastrski občini, območje največjega pa kar trinajst katastrskih občin. Vendar je bil 
ta zakon zaradi nepravilnosti preklican, saj bi se s prostorskim povečanjem KLO-jev zmanjšale možnosti povezovanja in sodelo-
vanja ljudi pri utrjevanju ljudske oblasti, zaradi tega je septembra 1946 izšel drugi zakon o upravni razdelitvi, po tem zakonu je bilo 
na območju Ptuja 76 KLO-jev, le 9 manj, kot je bilo leta 1850 zastavljenih prvotnih občin.

Če primerjamo leta 1850 in 1945 ter 1946, lahko ugotovimo, da so se posamezni kraji, ki so nekoč imeli svoje samostojne občine 
ali svoje narodnoosvobodilne odbore (dalje: NOO), so se sedaj združili v KLO. Nekateri KLO-ji so dobili z združitvijo nova imena. 
Začetek postopnega prostorskega povečevanja pomeni prav združevanje manjših KNOO v večje KLO, pri tem se je tudi zmanjšalo 
število KLO-jev, ki so obsegali samo po eno katastrsko občino.

Zakon iz leta 1948 je določil, da je na območju Ptuja 73 krajevnih ljudskih odborov.
Tako sta se na primer združila tudi KLO Markovci in KLO Nova vas v KLO Markovci. Še leto za tem, jeseni 1949, pa so bile 

opravljene pomembnejše spremembe v upravni razdelitvi LRS, zakon je na ptujskem območju določil le 65 KLO-jev.
Spremembe v teritorialni razdelitvi so bile opravljene še med letoma 1950 in 1951, vendar pri nas, na ptujskem območju, ni bila 

opravljena nobena. Do sprememb je prišlo leta 1952, ko je izdan zakon o razdelitvi LRS na mesta, okraje in občine. Občina je zdaj 
najnižja upravna enota. Na ptujskem območju je bilo organiziranih 19 občin, od prej 100 NOO iz leta 1945.

Nekatere novo nastale občine se povsem ujemajo s soseskami v letih 1933 in 1934, v teritorialni razdelitvi. Zdajšnje občine so 
zaokrožene naravne enote z družbenimi funkcijami. Sedeži občin so v naseljih z določenimi centralnimi funkcijami, kot so šola, 
župnija, pošta, promet, preskrba ... Občina naj bi bila temeljna družbenoekonomska skupnost s sposobnostjo zagotoviti občanom 
vse zmožnosti.

Na kratko upravna razdelitev po letu 1952
Že leto 1952 je prineslo pomembnejše spremembe v zakonu, saj so začele nastajati občine. In tako smo leta 1955 dobili zakon 

o občinah oz. komunah. Na območju Ptuja je bilo formiranih osem občin. Markovci so spadali pod občino Ptuj. Vendar je takšna 
upravna razdelitev pokazala tudi negativne strani, saj se je s takšno ureditvijo močno zanemarila naravnogeografska danost in nastali 
kulturni in ekonomski elementi, ki so ustvarili bolj ali manj trdne socialne skupnosti. Nova reorganizacija je bila opravljena že v letu 
1957, ko so bile namesto osmih samo še tri občine, in potem še leto kasneje, ko so ukinili še dve občini in je bilo vse združeno pod 
eno občino – Ptuj. V tem trenutku meri občina 64.515 ha, razdeljena na 173 katastrskih občin in šteje 216 naselij.

Za konec lahko omenim še to, da je leta 1931 občina Sv. Marka – Markovci imela 2.512 prebivalcev, leta 1971 pa že kar 3.801 
občanov.

Andreja Horvat
(Se nadaljuje)

PODLISTEK
Krajevni ljudski odbor Markovci

KAJ JE KLO?

KLO je kratica za krajevne ljudske odbore, ki so, kot že vemo, obstajali med letoma 1945 in 1952. Takrat so nastajali kot naj-
nižje upravne teritorialne enote kraji, ki so obsegali eno ali več vasi, trg ali manjše mesto. Območja krajev so bila že določena z 
republiškimi zakoni o upravni razdelitvi. Tudi organizacija oblasti na območju krajev kot upravnih enot je bila že opredeljena z 
odlokom predsedstva SNOOS o krajih, okrajih in okrožjih ter njihovih NOO, sprejetim 21. 5. 1944. Po določilih iz tega odloka 
je na območju okraja predstavljal osrednji organ ljudske oblasti KNOO. Tam, kjer pa KNOO-jev niso izvolili, so po osvoboditvi 
oblast prevzeli OF in jo izvrševali do izvolitve KNOO-ja. KNOO je pod tem imenom deloval do oktobra 1945, ko so spremenili 
ime v KNO – Krajevni narodni odbor. Vendar so se že februarja 1946, ko je bil sprejet republiški zakon o nazivu LR Slovenije ter 
organov državne oblasti in uprave, ti preimenovali v KLO. Način delovanja in položaj pristojnosti sta KLO opredeljevala splošna 
zakona o ljudskih odborih z dne 24. 5. 1946. Kraji kot upravne enote in KLO-ji so bili ukinjeni aprila 1952, ko sta bila sprejeta 
splošni zakon o ljudskih odborih in republiški zakon o LR Slovenije na mesta, okraje in občine.
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Tekmovanja
a) šolska:
 23. 11. 2006 je potekalo tekmovanje iz 

znanja angleškega jezika; tekmovalo je 
13 učencev oz. učenk – 10 jih je osvoji-
lo bronasto priznanje;

 29. 1. 2007 so se tisti, ki jim je pri 
srcu kemija, pomerili, kdo je boljši; 
tekmovali so učenci osmih in devetih 
razredov, skupaj kar 27 – šest učencev 
si je prislužilo bronasto Preglovo pri-
znanje – Maja Kostanjevec, Denis Mli-
narič, Žan Bezjak in Patricija Šmigoc 
iz 9. razreda ter Mojca Kostanjevec in 
Simon Janžekovič iz 8. razreda. Obe 
Kostanjevčevi ter Denis Mlinarič so se 
uvrstili na državno tekmovanje;

 1. 2. 2007 so tekmovali veselošolci 
– 60 učencev s predmetne in razredne 
stopnje. 15 učencev razredne stopnje 
in 17 učencev predmetne stopnje se bo 
pomerilo na naslednji stopnji veselošol-

skega tekmovanja;
 2. 2. 2007 so se pomerili “zgodovinar-

ji” – 17 učenk in učencev iz 8. in 9. 
razredov. Dovolj znanja za bronasto 
priznanje so pokazali Špela Bezjak, 
Maja in Mojca Kostanjevec ter Metka 
Golob. Špela in Maja bosta 27. marca 
tekmovali še na državnem tekmovanju;

 6. 2. 2007 so se učenci pomerili v zna-
nju slovenskega jezika. Tekmovalo je 
10 učencev iz 9. razreda ter dva učenca 
iz 8. razreda. Šest učencev je osvojilo 
bronasto Cankarjevo priznanje – Moj-
ca in Maja Kostanjevec, Jan Meznarič, 
Špela Bezjak, Metka Golob in Žan 
Bezjak – prvi trije se bodo pomerili še 
na državnem tekmovanju, ki bo poteka-
lo 17. marca v Mariboru.

b) državna:
 8. 12. 2006 je potekalo tekmovanje za 

zlato in srebrno Proteusovo priznanje, 
tekmovali so najboljši iz biologije. Naši 

tekmovalci so se odlično odrezali, saj 
sta Špela Bezjak in Simon Janžekovič 
osvojila zlato priznanje, Mojca Kosta-
njevec pa srebrno priznanje;

 25. 1. 2007 se je v Kidričevem odvi-
jalo tekmovanje za zlato in srebrno 
priznanje iz znanja angleškega jezika 
– udeležilo se ga je osem učencev 
naše šole. Najboljše znanje sta pokazali 
učenki Lucija Peklar, ki je osvojila 
zlato, in Katja Štumberger s srebrnim 
priznanjem.

Mentorji, ki so pripravljali učence na 
tekmovanja, so ga. Tatjana Frangež Kobale 
– angleški jezik, ga. Danica Muršec – bio-
logija, kemija, g. Milovan Milunič – zgo-
dovina, ga. Marjetka Mlakar in ga. Irena 
Muršec – slovenščina ter ga. Olga Zorko 
in Janja Hunjet – vesela šola.

IZ OSNOVNE ŠOLE MARKOVCI

Šola v naravi

Naravoslovni dan
5. februarja je bil za učence od 6. do 9. razreda organiziran naravoslovni dan. Učenci so spoznavali nevarnosti v naravi – okužbe v 

stiku z živalmi, govorili so o zdravju, nevarnostih okužbe z aidsom, ogledali so si film Slepilo, v katerem so zelo nazorno spoznali, 
kaj te čaka, če se predaš drogam, razmišljali so o medsebojnih odnosih, vandalizmu, nestrpnosti in nasilju med ljudmi.

Naši šestošolci so v času od 25. 1. 2007 
do 29. 1. 2007 le dočakali zimsko šolo v 
naravi. Tudi letošnja generacija učencev 
je uživala sveži zrak in lepote Rogle. Prav 
vsi učenci so se udeležili šole v naravi, 

prav vsi so se naučili osnov smučanja, tisti 
boljši so svoje znanje nadgradili.

Kot so povedali, so bili zadovoljni, čeprav 
zanje ni skrbela nobena »ženska roka«. 
Najbolj so pohvalili hrano ter učitelje, ker 

so jih naučili smučati in ker so zelo skrbno 
pazili, da so se učenci dobro počutili.

Učence so spremljali učitelji Drago Pri-
slan, Ivan Štrafela, Milan Gabrovec ter 
Boris Šegula.

Prispevke za šolske strani je zbrala 
učiteljica Irena Muršec.
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31. januarja smo zaključili s prvim 
redovalnim obdobjem – nekoč smo 
temu rekli prvo polletje. Polovica šol-
skih dni je za nami, napisali smo polovi-
co testov, dobili polovico ustnih ocen, 
spoznali oz. osvojili polovico šolske 
snovi …

V glavnem so vsi učenci delo uspešno 
opravili, nekateri pa si zaslužijo poseb-
no pohvalo – tokrat izstopajo učenci, ki 
ne poznajo enice, dvojke, trojke ali štiri-
ce, saj so se jim v redovalnici nabrale 
le petice, hkrati pa so delovni tudi na 
drugih področjih OŠ.

Najbolje so se v prvem polletju odre-
zali sestri Mojca (8. r.) ter Maja Kosta-
njevec (9. r.) in učenec 6. a razreda 
Alen Bezjak.

Iskrene čestitke najboljšim, čestitke 
vsem, ki so uspešno opravili s prvim 
polletjem, tistim, ki jim je spodletelo, 
pa želje, da se čim prej spravijo na 
zeleno vejo.

Prvo polletje je za 
nami

Učiteljice se ne damo!
Da šolniki nismo kar tako, je 3. februarja 

na sindikalnih zimskih športnih igrah v 
Ribnici na Pohorju dokazala tudi ekipa 
učiteljev OŠ Markovci. Tokrat so bile v 
ekipi same učiteljice, saj so bili učitelji 
zadržani.

Na igrah so sodelovale mešane ekipe 
devetih osnovnih šol s Ptuja in okolice. 
Naša ekipa, ki smo jo sestavljale same 
ženske, pa je dosegla odlično 2. mesto.

Tekmovali smo v treh disciplinah: tek na 
smučeh, vožnja z vrečo in veleslalom.

Ekipo OŠ Markovci smo zastopale vzgo-

jiteljice in učiteljice:
- Nataša Lačen – 1. mesto – tek na smučeh, 

5. mesto – veleslalom
- Erika Janžekovič – 2. mesto – spust z 

vrečo
- Brigita Plohl – 3. mesto – veleslalom
- Darja Frangež
- Nataša Hameršak – 4. mesto – vele-

slalom
Igre smo zaključili s podelitvijo medalj in 

prijetnim druženjem.

Ekipa OŠ Markovci

Markovski Fašenk so si ogledali tudi 
predstavniki sindikata vzgoje in izobraže-
vanja iz celotne Slovenije. Nad povorko 
so bili zelo navdušeni. V nadaljevanju smo 
jim pripravili topel sprejem v šoli. Prevze-
la jih je predstavitev otroških etnografskih 
skupin, ki so se jim predstavile s kratkim 
programom. Zaplesali so s koranti, kot je 
pri nas v navadi. Z zanimanjem so si ogle-
dali prostore šole, ki je te dni izžarevala v 
pustnem vzdušju.

Simbolični poklonček – kapa koranta iz 
gline (izdelki učencev) –, ki so ga pre-
jeli vsi udeleženci, jih bo spominjal na ta 
poseben pustni dan.

Darja Frangež,  
predsednica OO SVIZ Markovci

Na Fašenku tudi predstavniki sindikata
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Odsev ljudske dediščine v sedanjosti
Dan pred slovenskim kulturnim dnevom 

smo na OŠ Markovci izvedli kulturni dan. 
Uvodni del je bil zaznamovan s spominom 
na dr. Franceta Prešerna, večino dneva pa 
smo posvetili naši kulturni dediščini, naši 
ljudski kulturi.

Učenci so z mentorji ustvarjali v raz-
ličnih delavnicah. Posebej velja pohvaliti 
naše zunanje sodelavce – predstavnice 
društva podeželskih žena iz občine Mar-
kovci ter g. Janeza Meznariča iz Stojncev 
–, kajti brez njihove prijazne pomoči bi 
dejavnosti težko izvedli, in našo učitelji-
co Tatjano Frangež Kobale, »scenaristko« 
vsega dogajanja.

Kaj smo počeli, s čim smo se ukvarjali, 
česa smo se naučili?

Učenci so:
- izdelovali rože iz papirja pod vodstvom 

gospa Marije Rizman, Angele Pukšič in 
Hane Amrožček;

- »kuharji« so spekli pletenico, ajdovo 
pogačo, proseni narastek z jabolki in 
krhke jabolčne rezine brez sladkorja; 
vodili sta jih gospe Anica Horvat in 
Slavica Vincek;

- v skupini »Le predi, dekle, predi« so 
učenci pod vodstvom gospa Slavice 
Strelec in Marije Puc osvajali osnove 
vezenja;

- iz das mase so izdelovali lectova srca, z 
gospo Tinko Capuder pa so oblikovali 
»figurice« iz slanega testa (srca, ptičke, 
rože …);

- g. Meznarič je učence uvajal v svet 
»igrač nekoč« – v igrače iz naravnih 
materialov, kot so klopotec iz delov 
koruze in »drkalico« iz oreha in palčk;

- poskusili so se v izdelovanju otroških 
zibk;

- risali oz. prerisovali so vzorce za slo-
venske vezenine ter se tako seznanjali z 
njimi;

- iz »kačic« so nastajale pustne maske 
– koranti in klovni;

- v telovadnici je potekala telovadba v 
stilu »orlov in sokolov«;

- naučili so se nekaj starih ljudskih pesmi 
in se seznanili z instrumenti naših babic 
in dedkov.

Tega dne pa smo lahko spoznali tudi 
gospo Ljobo Jenče iz Cerknice, pripove-
dovalko in pevko ljudskih pesmi in zgodb. 
Z zanimanjem smo prisluhnili njeni krasni 
interpretaciji pesmi in zgodb iz vseh slo-
venskih pokrajin ter spretnosti pri igranju 
na stara, skoraj pozabljena ljudska glasbila 
(drumlica, konjiček, ki v ritki piska, doma 
narejene citre …).

Skupina šolskih novinarjev je vse dogaja-
nje zabeležila s sliko in besedo.

Preživeli smo zanimiv, poučen, krasen 
predpraznični dan. Učenci so bili zado-
voljni, še posebej, ko so občudovali svoj 
izdelek ali se z njim celo »mastili«; ugoto-
vili so, da vse, kar je staro, le ni čisto »brez 
zveze«, saj se ob tem ali onem lahko celo 

zelo zabavaš, se kratkočasiš, si spočiješ 
živce, narediš kaj lepega in koristnega …

Naj končam z besedami gospe Ljobe 
Jenče, ki je bila potem, ko si je ogledala 
razstavo (tudi delo tega dne), zelo navdu-
šena in je dejala, da tako krasnega dneva že 
dolgo ni doživela.

Irena Muršec
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Ob našem kulturnem dnevu nas je z 
ljudsko pesmijo in glasbili seznanila dol-
goletna pevka ljudskih pesmi Ljoba Jenče. 
Prihaja iz Cerknice, več o njenem delo-
vanju pa boste izvedeli, če boste prebrali 
naslednji intervju.

Se nam lahko z nekaj besedami pred-
stavite?

»Zbiram ljudsko izročilo iz cele Sloveni-
je, poleg tega pa ohranjam arhiv ljudskih 
pesmi, še posebej z Dolenjskega.«

Kako dolgo se ukvarjate z ljudskim 
izročilom?

»Ukvarjam se že 20 let.«
Ali si s tem služite kruh?
»Ja, saj mi je Ministrstvo za kulturo 

podelilo status svobodne umetnice, s tem 
pa se ukvarjam tudi zaradi tega, ker mi 
je to všeč in obenem ohranjam tudi našo 
slovensko ljudsko pesem.«

Kdo vas je za to navdušil?
»Vedno sem imela rada balade, še pose-

bej angleške. Nato pa sem slišala Bogdano 

»Poj, deklica, pesem veselo …«

Herman, ki sem ji dolžna vso ljubezen 
do ljudske zapuščine, saj me je za to prva 
navdušila.«

Ali obstajajo posebne šole, namenjene 
ljudskemu petju in igranju?

»Ne, šole sicer ne obstajajo, sem pa se 
igranja in posebnega načina petja naučila 

v Angliji. Obiskujem pa tudi 
ure solopetja, veliko izkušenj 
pa sem si pridobila tudi ob 
poslušanju “ta starih ljudi”. 
Pri nas je namreč navada, da 
nas babice in dedki naučijo 
starih ljudskih pesmi.«

Za kaj pa ste se izšolali?
»Po poklicu sem ekonomist, 

denar pa si služim z ljudskim 
petjem in igranjem na inštru-
mente, ki jih večinoma nare-
dimo doma ali pa jih dobim 
v starinarni, nekaj pa si jih 
tudi kupim ali pa jih dobim iz 

tujine, kot npr. tibetanski zvonec in make-
donske kraguljčke.«

Ste naše pesmi predstavljali tudi v 
tujini?

»Da. Nastopala sem že v Argentini, 
Kanadi, Južni Ameriki.«

Špela in Lucija Bezjak

Ljoba Jenče

Tako kot vsako leto smo se tudi letos učenci od 1. do 5. razreda 
udeležili povorke v Markovcih. Predstavili smo se kot evri in 
bankirji. Skupaj s starši in učitelji smo si v pustnih delavnicah iz 
kartona izdelali eure. Na glavo smo si nadeli cilindre in v rokah 
so nam plapolale zastave Evropske unije. Ob predstavitvi smo si 
prepevali:

EVRI, EVRI, EVRI, MI SMO EVRI,
ZDAJ V EVROPI SMO …

Spremljevalci evrov so bili bankirji – učitelji in nekaj staršev. Ta 
dan je bila zelo ugodna menjava evra.

Veseli in razigrani smo rajali po vasi od Zabovcev pa vse do šole 
v Markovcih.

Nagrajeni smo bili kot najboljša šolska skupina.

Učenci in učitelji RP

Mi smo evri, evri, evri …
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V soboto, 20. januarja, smo se ob 17. 
uri v trgovskem centru Qlandija na Ptuju 
s kratkim programom življenja in dela 
predstavili učenci in delavci Osnovne šole 
Markovci.

Sočasno s predstavitvijo kratkega progra-
ma na prostoru pred trgovino Hervis so v 
pritličju učenci in delavci šole na stojnicah 
prikazovali različne dejavnosti. Glede na 
bližajoči se praznik ljubezni smo na eni 
izmed stojnic prikazali izdelavo valentino-
vega srca iz slanega testa, obiskovalci pa 
so si lahko kakšno srce tudi odnesli s sabo. 
Ker je šola zelo povezana z okoljem, so si 
pri drugi stojnici obiskovalci lahko ogle-
dali izdelavo tradicionalnih rož iz papirja, 
s katerimi vaške žene krasijo korantove 

kape in izdelujejo dühe, ki krasijo vasi v 
pustnem času. Z nami je bila gospa Marija 
Rizman, ki se velikokrat odzove našemu 
povabilu v šolo, kjer nam in učencem 
pokaže, kako se različni cvetovi izdelu-
jejo. Hvala gospe Mariji in vsem ostalim 
vaškim ženam, ki so nam v tednu pred 
predstavitvijo pomagale pri izdelavi rož, 
saj smo predvidevali, da si bo kar nekaj 
obiskovalcev želelo domov odnesti kakšno 
vrtnico ali majhen šopek marjetic.

Pri zadnji stojnici so učenci iz das mase 
oblikovali korantovo glavo. Na odru pred 
trgovino Hervis so se predstavile plesal-
ke šolske plesne skupine. Na šoli plesno 
dejavnost obiskuje več kot 50 otrok, pleše-
jo pa v treh različnih starostnih skupinah. 

Pogosto nam pomagajo nekdanji učenci, 
tokrat jih je spremljala Iva Pičerko. Že 
nekaj let v sklopu šole deluje tudi vrtec. 
Vzgojiteljice vsako leto za svoje malčke 
pripravijo kar nekaj gledaliških in lutkov-
nih predstav, seveda pa smo zelo veseli, ko 
z njimi razveselijo tudi šolske otroke. Za 
obiskovalce naše prireditve so pripravile 
poučno igrico o prijateljstvu z naslovom 
Pod medvedovim dežnikom. Čast, da si 
lahko picek ali vila, na naši šoli pripada 
tretješolcem, ki so s svojo predstavitvijo 
tudi popestrili našo prireditev.

Šolski otroci so zaigrali igrico Zakaj 
čebelam ni nikoli dolgčas.

Naša šola v Qlandiji

Pustovanje
Pustni ponedeljek smo učenci in učitelji izkoristili za pustno 

rajanje – pustni ples v maskah. Učenci so v umetnosti maskira-
nja pokazali veliko domiselnosti. Mnogi so navdušili z izvirno 
masko. Najboljše maske (komisija je imela težko delo) so bile 

nagrajene – prve tri nagrade so si prislužile naslednje maske 
– sonček (Špela Vrtačnik), Japonka (Sara Kostanjevec) in Pika 
Nogavička (Rok Cimerman).

Špela Vrtačnik – sonček Sara Kostanjevec – JaponkaRok Cimerman – Pika Nogavička
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Kako so v Stojncih doživeli letošnji fašenk?
Je že tako, da se vse, kar je lepo, hitro 

konča. Tako se je končal tudi letošnji 
fašenk. Sedaj se gledamo na posnetkih 
različnih snemalcev na različnih TV-pro-
gramih in si skušamo urediti misli in 
vtise. Poslušamo tudi različne komentarje 
od negativnih do pohvalnih, vsakdo ima 
pač pravico, da na stvar gleda po svoje in 
iz svojega zornega kota in to tudi naglas 
pove, če seveda želi.

Eden od komentarjev je bil tudi, da smo v 
Stojncih najbolj “nori”. Ja, pa še res je! In 
to drzno nori, da si upamo v eni sami vasi 
pripraviti pet za naše razmere in pogoje 
velikih in zelo kvalitetnih karnevalskih 
skupin! Kdo si še upa biti tako “nor”!? 
Marsikdo tega seveda ne more razumeti, 
zato take komentarje razumemo kot kom-
pliment. Vse to pa dobro razumejo akterji 
in sodelujoči v teh skupinah in vsi tisti, ki 
so pri tem kakorkoli sodelovali ali pa imeli 
to možnost, da smo lahko bili na neki način 
zraven. Težko je z besedami opisati vse te 
priprave, vso to veselje, vnemo, včasih že 
skoraj evforijo v pričakovanju fašenka, 
sploh pa tega ni mogoče zapisati z nekaj 
besedami. Kljub temu sem se odločil, da 
za bralce Lista iz Markovcev obnovim 
predpustna in pustna dogajanja predvsem 
v Stojncih in delno tudi v okolici.

Kot nekakšen uvod v fašenk smo, sedaj 
že tradicionalno, sredi januarja priredili 
vaško zabavo imenovano Kürenbal. Eden 
od namenov te prireditve je izvolitev nove-
ga vaškega princa in razrešitev starega. 
V ta namen sta naši marljivi animatorki 
DARA in SARA (Darinka Meznarič in Sil-
va Meznarič) pripravili poseben program, 
skozi katerega so udeleženci Kürenbala 
izvolili novega vaškega princa. Za letošnje 
2007. leto je med močno konkurenco zma-
gal Franc Divjak in dobil naziv Vaški princ 
ČINKI VI. iz Lagune (Sigeta) ter prevzel 
prinčevske dolžnosti od lanskega princa 
Slavka Horvata – princa Repeka Jamskega 
I. Po zabavi do jutranjih ur je bilo prvo 
dejanje ali uvod v fašenk končano.

Nato je do Svečnice nastopilo nekakšno 
zatišje, ki pa je bilo le navidezno, saj so 
nekje v ozadju malo prikrito s polno paro 
hiteli izdelovat maske in kostume sedaj 
že uveljavljenih množičnih karnevalskih 
skupin. Po svečnici pa je vse nekako oži-
velo in tudi ni bilo več skrivnosti, da bo 
Dolenšina predstavljala pirate, Gorenšina 
evromanijo, Jama bo predstavila praljudi 
iz jame, v Sigetu pa so se ob 100-letnici 
rojstva pisateljice Astrid Lindgren odločili 
za lik Pike Nogavičke. Kasneje izvemo, da 

so akterji pete skupine tudi iz Stojncev, in 
sicer bodo predstavljali novo odprt Bow-
ling center na Ptuju. V vseh skupinah sku-
paj je tako od 250 do 300 udeležencev!? 
Ni čudno, da so nekateri spraševali, kje 
vzamemo toliko ljudi. Znajdemo se!

Vmes je še 8. februar, ki smo ga čisto 
po naključju izkoristili za to, da smo v 
gasilski dvorani obnovili in na novo izde-
lali večje število tradicionalnih fašenskih 
okraskov – dühov, kar so prevzele ženske, 
naši vinogradniki pa so iz svojih kleti pri-
spevali žlahtno kapljico (v nekaj litrih), ki 
je pomagala obdržati moči in kondicijo na 
zaključni manifestaciji fašenka na pustni 
torek. Vsem izdelovalkam dühov in tistim, 
ki so prinesli vino, še enkrat iskrena hva-
la.

Še en teden do pustne sobote. Priprave 
naših skupin so v polnem teku in ob tej 
priložnosti jih je obiskal tudi vaški princ 
ČINKI VI., kar je še dvignilo razpoloženje 
in motivacijo. V času obiska so v vseh sku-
pinah delali na svojih potujočih objektih 
ali vadili koreografijo za svoje nastope.

Zadnji teden pred pustno soboto smo še 
okrasili vas, kot se za tak dogodek tudi 
spodobi.

In že je tu malce težko pričakovana 
pustna sobota, ko se začenja najvažnejše 
– nastopi naših skupin na vseh karnevalih 
v okolici, kjer je pač to mogoče. Naše 
skupine se prvič pokažejo pred obiskovalci 
na pustni povorki v Cirkulanah (nekatere), 
takoj zatem pa pohitijo na osrednjo občin-
sko pustno prireditev Fašenk v Markovcih. 

Povsod odlično vzdušje, super zabava, 
sprostitev, smeh, glasba, druženje, ples … 
Nato zaslužena malica, pijača in zabava v 
šotoru ter razdelitev nagrad in prvi dan je 
uspešno premagan.

Čas je naenkrat začel teči prehitro. Že 
je tu pustna nedelja z lepim vremenom 
in 47. tradicionalno mednarodno pustno 
povorko na Ptuju, ki jo v izdatni meri obo-
gatijo godba na pihala ter etnografske in 
karnevalske skupine iz občine Markovci. 
Skupine iz Stojncev se ponovno odlično 
izkažejo, navdušeni so obiskovalci in tudi 
komisija za podelitev nagrad ni ostala 
ravnodušna. Če so nagrade prišle v najbolj 
prave roke ali ne, je zelo težko soditi, saj 
se je bilo resnično težko odločiti, kdo si je 
zaslužil višjo nagrado. Zagotovo je le to, 
da nobena naša skupina ni bila organizira-
na zato, da bi nastopala tekmovalno in se 
potegovala za nagrade, ampak zgolj zato, 
da so se udeleženci lahko dodobra veselili, 
se sprostili, zabavali in družili ter s svojim 
rajanjem razveseljevali obiskovalce pust-
nih povork. Tisti, ki so nagrade dobili, pa 
si bodo z njimi lahko le delno nadomestili 
visoke stroške, ki nastanejo z izvedbo takih 
skupin, seveda pa je vsem za vsa osvojena 
mesta na različnih karnevalih treba čestita-
ti, nobena skupina pa ni ostala brez vsake 
nagrade ali pa celo neopažena, ampak prav 
nasprotno.

Pustni ponedeljek, karneval v središču 
Lükarije, v Dornavi. Krasno vreme pri-
speva k enkratnemu vzdušju tako med 
nastopajočimi kot obiskovalci. Povsod le 

Ena izmed stojnskih pustnih skupin.
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dobra volja, glasba, ples in smeh. To 
pa je najverjetneje tisto, kar pogrešamo 
in česar si želimo, da pozabimo na 
vsakdanje skrbi in tegobe. Po povorki 
pa še zabava v dvorani z malico, pija-
čo in seveda podelitvijo nagrad, ki ji 
prisostvuje tudi župan (v fašenskem 
kostumu), ki se je vsem nastopajočim 
zahvalil za udeležbo in jih povabil na 
naslednji fašenk v Dornavo.

Že je tu pustni torek. Še zadnja pri-
ložnost za fašensko rajanje in veselja-
čenje ter zaključek norih dni. Skupine 
se zberejo pri Šmolekovih in ob 14. 
uri dá princ ČINKI VI. dovoljenje, 
da se povorka začne. Na čelu je mini 
sestav markovske godbe, za njo princ 
s spremstvom in nato vse skupine, za 
zaključek pa nesporni simbol fašenka 
– koranti. Izkažejo se tudi naši vaščani, 
tisti, ki so še ostali doma, saj so ob 
poti postavili številne “okrepčevalnice” 
z vsem, kar sodi nanje, tako da naše 
maškare nikakor niso mogle omagati. 
Vsem za pogostitev iskrena hvala. Vsi 
udeleženci povorke se še zadnjič pred-
stavijo s svojim programom na gmajni 
pred trgovino, predstavitev pa povezu-
jeta naši voditeljici Dara in Sara (ali 
sta bili tokrat v kakih drugih vlogah, 
mi ni znano). Po tej predstavitvi so se 
vsi udeleženci zbrali v gasilski dvorani 
na prigrizku, pijači, zabavi, plesu in 
druženju. Skupine so podarile simbole 

svojih skupin tudi princu in predsed-
niku vaškega odbora kot organizatorju 
zaključne prireditve ter seveda našima 
zvestima napovedovalkama. Sledil je še 
nagovor princa in predsednika vaškega 
odbora, ki sta se vsem zahvalila za ves 
vložen trud in udeležbo ter častno zasto-
panje vasi na vseh pustnih prireditvah, 
ki so se jih udeležili. In prav zato smo 
vaščani Stojncev lahko na naše pustne 
skupine upravičeno ponosni. Še enkrat 
hvala vsem, ki so se kakorkoli trudili in 
prispevali k temu, da je ta naš stojnski 
fašenk uspel.

Udeleženci so dvorano zapuščali vid-
no utrujeni, vendar pa so njihovi obrazi 
izžarevali srečo in zadovoljstvo. Če je 
fašenk tista formula, ki nam prinaša 
smeh, veselje in druženje, ki jih v vsak-
danjem življenju vse bolj pogrešamo, 
ter nas vsaj štiri dni v letu naredi srečne, 
potem: »Naj živi fašenk!«

P. S.: Fotografije pustnih dogajanj v 
Stojncih, Dornavi, Markovcih in še kje 
najdete na internetnem naslovu v moji 
osebni fotogaleriji “mayerton”: http: 
//www. ptuj-on. net/foto/uporabniki/
galerija. php? user=mayerton

Anton Majerič, 
predsednik VO Stojnci
Foto:  Anton Majerič, 

Maja Zemljarič
Vaški princ
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Stojnci ostajajo NO.1
Čas pustnih norčij je mimo in prav je, 

da vam tudi Stojnčani povemo, kako smo 
doživeli letošnji fašenk, kako smo se nanj 
pripravljali in še kaj.

Povod za okraševanje vasi, izdelova-
nje velikih skulptur, za šivanje oblek in 
nasploh za fašenk v naši vasi je vsakoletni 
»körenbal«, ki je potekal tudi letos. 20. 
januarja smo se vaščani Stojncev zbrali 
v gasilski dvorani, kjer smo preživeli noč 
polno smeha in zabave.

Vse se začne s körenbalom
Tako kot se za tako imenovan »kurji bal« 

spodobi, smo pojedli večerjo, kjer je bil kot 
glavna jed seveda pečen piščanec. »Kaki pa 
bi bija körenbal brez pečenih picekof?!« se 
je zaslišalo iz dvorane. Najedli smo se do 
sitega, poklepetali, malce zaplesali, hitro 
za tem pa je sledil »uradni del« prireditve. 
Program, ki je bil sestavljen iz polne doze 
smeha in prijetnih dialogov, sta povezovali 
nam vsem znani voditeljici Dara in Sara. 
S svojimi prikupnimi krilci in frizurami, 
predvsem pa z besedami, sta pričarali pri-
jeten večer, vsem nam pa predali ogromno 
smeha in veselja.

Kot prvi je nastopil takrat še prvi mož 
naše vasi princ Slavko Repek Jamski v 
spremstvu svoje garde in stojnskih godbe-
nikov. Veselo se je zavrtel, kasneje pa se v 
nagovoru iskreno zahvalil vsem vaščanom 
za pomoč v preteklem letu in zaželel, da se 
takšna tradicija v vasi ne opusti. Zagotovo 
se ne bo!

Sledil je najpomembnejši del večera 
– izvolitev novega princa, ki bo za leto dni 
zavladal naši vasi. Zanj so se potegovali 
trije kandidati. Naključje vseh treh je, da, 
zanimivo, vsi nosijo ime Franc. Izbor le 
»enega Franca« je potekal v okviru televi-
zijske oddaje Piramida, ki sta ga v veselem 
vzdušju povezovali Dara in Sara. Kandi-
dati so na vprašanja odgovarjali vestno in 
(dokaj) resno, možne so bile tudi replike. 
Poslušalci smo se od srca nasmejali vsem 
zbranim na odru. Kmalu so sledile volit-
ve. Vsak kandidat je imel svojo zaščitno 
barvo. Volivci smo se za eno odločili, naš 
skrbni vaški poštar pa je listke pobral in jih 
prenesel komisiji. Sledila je razglasitev, ki 
smo jo vsi nestrpno čakali. Novi izvoljeni 
princ za leto 2007 je postal princ Činki IV. 
iz Lagune. Sledil je bučen aplavz in pre-
daja žezla oz. žleza, kot se radi pošalimo. 
Nadeli smo mu slavnostno obleko, ki pa je 
bila žal preozka in tako je novi princ letos 
zavladal v popolnoma novi preobleki.

Rajanje je potekalo še dolgo v noč in 

kmalu za tem so se pričele resne priprave 
na štiridnevno rajanje, ki sta jim povelje-
vala novi princ Činki IV. in predsednik 
vaškega odbora (VO) Tone Majerič.

Priprave
Pričele so se z zbiranjem vina v gasilski 

dvorani v začetku meseca. Vsak, ki ima 
količkaj goric, je prinesel svoj delež in 
tako so možje zbrali zadostno količino 
pijače za torkovo rajanje.

Ženske so medtem že izdelovale pustne 
okraske, torej dühe, ki seveda niso tako 
enostavni. Potrebne so bile številne rože, 
trakovi, vse izdelano iz krep papirja.

Kmalu je sledila tudi krasitev vasi. Z 
gasilskim avtomobilom in letvami so mož-
je vezali in napenjali trakove, obešali dühe 
in vas odeli v eno samo zabavo, ki je sle-
dila. Predsednik VO je vso pripravljanje 
tudi pridno dokumentiral, o čemer se lahko 
prepričate tudi v Listu iz Markovcev. Obis-
kal je skupine in jih opazoval pri njihovem 
delu ter jih seveda spodbujal. Potrebno je 
bilo ogromno materiala, tako lesa, papirja, 
plastike, kartona, smrečja, hlodov, ubitih 
kokoši in mnogo ostalih sestavin. Tudi 
blaga je bilo potrebno, in to koliko! Pridne 
šivilje so merile in šivale dolgo v noč.

Pustno rajanje
In tako je prišel težko pričakovani prvi 

dan veseljačenja, sobota. Že 16. pustna 
povorka v Markovcih je uspela v lepem 
vremenu. Udeležile so se je vse štiri stojn-
ske skupine. Skozi Zabovce in nato še 
Markovce so gledalce razveseljevali pirati 
iz Dolenšine, ki jim je poveljeval kapitan 
»Šmolek«. Za njimi so prihajali praljudje 
iz Jame, kjer so drgnili kamen ob kamen 
in prikazovali nekdanje življenje človeka. 

Sledila je Evromanija iz Zgorjega kunca, ki 
je poudarjala prihod nove denarne valute. 
Bowling Center, p. e. Stojnci, so nastopili 
kot zadnji iz naše vasi in so s svojimi brhki-
mi natakaricami uspešno zbijali keglje. Kar 
odprta usta smo imeli vsi tisti, ki smo jih 
videli na premierni predstavitvi. Ustvariti 
tako žive podobe določene skupine ljudi 
ali živali vendarle ni tako lahko ... Viden je 
bil resničen trud in delo, ki so ga vložili v 
traktorske objekte. Temu primerno so pre-
jeli tudi nagrade.

Karneval se je nadaljeval v nedeljo na že 
47. mednarodnem kurentovanju na Ptuju. 
Za dogajanje na tem karnevalu je zaslužna 
tudi naša občina, saj predstavljajo skupine 
iz naših vasi velik delež pri celotni povor-
ki.

Sledil je ponedeljek, ko je marsikdo moral 
na delovno mesto, vendar se je nekako že 
dalo dogovoriti, saj je vendar pust! Povorka 
v Dornavi. V krasnem sončnem vremenu 
sem se je tudi sama udeležila in se močno 
čudila. Zakaj, boste vprašali. Ne pretirano, 
ampak resnično: povorka bi se končala v 
dobrih 30 minutah, če ne bi nastopile skupi-
ne iz naše občine (Stojnci, Bukovci, Prven-
ci, Borovci ...). Tako naše maske na nek 
način že rešujejo okoliške povorke. Temu 
primerno so tudi tukaj odnesli nagrade.

Nastopil je zadnji dan, pustni torek, naj-
bolj nori dan v letu. Ni ga vaščana v Stojn-
cih, ki ta dan ne bi bil maškara. Kot vsako 
leto je tudi letos uspešno krenila povorka 
vseh skupin skozi vas. Gledalcev je bilo 
glede na to, da je več kot polovica vaščanov 
vključena v skupine, kar veliko. Domačini 
smo jim postregli s toplimi krofi in ostalimi 
sladkimi dobrotami, manjkal pa ni niti 
kozarček rujnega. Po končani povorki smo 
vsi skupaj, ne glede ali si sodeloval v skupi-
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11. Fašenk v Bukovcih
Priprave na fašenk pri nas v Bukovcih 

so se pričele takoj po novem letu.
Potekali so pogovori, kako bomo izpeljali 

povorko. Izdelali smo nekaj novih duhov, 
nekatere pa smo obnovili iz prejšnjega 
leta, da smo lahko temu času primerno 
okrasili vas. Vaščani smo prav zares »diha-
li« v pravem »fašenskem« vzdušju. Letos 
je potekala že 11. povorka skozi spodnji 
del vasi Bukovci s predstavitvijo skupin 
pri Mercatorjevi trgovini in nato odhod v 
dvorano. Na našem Fašenku se je pred-
stavilo 24 skupin. Najštevilčnejši so bili 
koranti iz več okoliških vasi in mesta Ptuj. 
Skupinsko so se našega Fašenka udeležili 
naši stalni obiskovalci: cigani iz Dornave, 
turistično društvo Polenšak s svojo bio 
tržnico, suha roba iz Hrovače (pri Ribnici), 
Dravci-Soviče s Formulo 1, bankirji iz 
Prvencev in Strelcev. Prišli so tudi Eskimi 
iz Borovcev, Anakonda iz Male vasi, pod-
morničarji, Cirkulančani so se predstavili z 
novim projektom vrtec in Atomik harmo-
nik po domače iz Brezovca. Samostojna 
maska iz Maribora, ki nas obiskuje že več 
let, je bil letos bojevnik zelenega obra-
za. TD Klopotec so predstavili na našem 
fašenku – haloška »baba nosi deda«. Pri-
dirjali so dihurji iz Markovcev, slišali smo 
tudi španski trio. Manjkali pa niso tudi 
etnografski liki. Uvodno so nastopili kop-
jaši. Prišli so tudi medvedi, orači iz Dorna-
ve, orači iz Markovcev (člani MoPZ). Iz 
Nove vasi so prišli piceki in ruse. Rusa je 
prišla tudi iz Spuhlje. Iz domače vasi pa so 
se udeležili velika rusa, kurike, mladi ciga-
ni iz Bukovcev. Imeli smo tudi večji vaški 
skupini – črnci in planinci. Vse udeležence 
smo v dvorani pogostili s pasuljem in jih 
odžejali, če se niso okrepčali že med potjo 
pri gostoljubnih domačinih. Obiskovalce 
je zabaval Duo Roko. Ocenjevalna komi-
sija je nagradila pet skupin. Omenila bom 
prve tri: prvo nagrado so osvojili Eskimi 
Borovci – bili so izvirni, prikazali so lep 
nastop, na preprost način so pridobivali 
energijo in bili so številna skupina.

Druga nagrada je bila namenjena Formuli 
1, Dravci-Soviče. Že iz prejšnjih let jih 
poznamo kot izvirno, domiselno, skratka 

dodelano skupino.
Tretjo nagrado pa smo namenili bankir-

jem iz vasi Prvenci-Strelci, ki so izbrali 
aktualno temo in so bili prav tako dobro 
organizirani. Vsem nagrajenim seveda 
čestitamo. Ker so sredstva omejena, ni 
možno nagraditi vseh, zato se javno zahva-
ljujemo prav vsakemu in vsem, ki ste prišli 
na naš Fašenk v Bukovce kot maska, pa 
tudi vsem obiskovalcem. Priznajmo si, da 

pa imajo prav posebno težo veselje, užitki, 
smeh, navdušenje in pustne norčije; in naj 
nam bo vse to nagrada.

Sedaj so lica že umita, oblačila oprana in 
skrita, po tihem pa smo malo že namigova-
li: »Ja, kaj bomo pa drugo leto?«

Pa je spet za nami ta nori in veseli pustni 
čas.

Silva Pilinger 
Foto: Maja Zemljarič

ni ali ne, odšli v gasilsko dvorano, kjer nas 
je čakal topel obrok in pijača. Sledilo je 
rajanje in veseljačenje, ki smo ga končali 
ob polnoči. Nastopila je pepelnica in tako 
smo maske za leto dni pospravili v omare, 
od koder jih bomo naslednje leto ponovno 
vzeli in se preoblekli v nekoga ali nekaj, v 

kar se mogoče nikoli ne bi …
Resnično se Stojnčani znamo poveseliti 

in si pripraviti prijetno vaško življenje. To 
kaže na globoko povezanost vseh vašča-
nov in na geslo: »S skupnimi močmi za 
dobro vseh nas.« Čeprav včasih pride do 
nesoglasij, brez česar seveda ne gre, pa 

vseeno izberemo pravo pot, ki nas očitno 
vodi do pravega cilja. Ostanimo še naprej 
veseli ljudje in rečemo lahko le: »Bravo, 
Stojnci!«

Alenka Rožanc 
Foto: Anton Majerič
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Člani Turističnega društva občine Mar-
kovci gostili princa in princeso Pustnega 
združenja z delegacijo iz avstrijske Rad-
gone.

17. novembra 2006 je v avstrijski Radgo-
ni potekalo imenovanje fašenskega

princa in princese. Gostje na tej slovesno-
sti so bili tudi koranti iz Markovcev, člani 
Turističnega društva občine Markovci in 
Etnografskega društva Korant iz Markov-
cev.

Na 16. Fašenku v Markovcih je delegacija 
iz Radgone vrnila obisk. Obiska so se ude-
ležili letošnja princ in princesa karnevala v 

avstrijski Radgoni Princ Rolad Veli-
ki in Princesa Katarina Ljubezniva, 
Günther Zweidick, predsednik kul-
turnega foruma iz Radgone in Alois 
Penz, predsednik zveze avstrijskih 
pustnih združenj ter podpredsednik 
mednarodnih pustnih združenj. Z g. 
Zweidickom smo se dogovorili že 
v Radgoni, da nam vrnejo obisk, 
nismo pa pričakovali, da bo z njimi 
tudi tako pomemben gost, kot je pod-
predsednik mednarodnega pustnega 
združenja. Goste smo sprejeli pred 
občino v Markovcih, kjer jih je spre-

jel tudi župan občine Markovci 
Franc Kekec in jim razkazal 
občinsko zgradbo ter se z njimi 
zadržal v kratkem pogovoru. 
Po izmenjavi daril so si gostje 
ogledali markovski Fašenk s 
predstavitvijo pred občinsko 
zgradbo v Markovcih.

Mednarodno pustno združe-
nje vključuje več kot 10.000 
združenj z več kot osem mili-
joni članov in ima sedež v 
Kölnu, v hiši kölnskega karnevala. 
Združuje predvsem pustne etnograf-
ske skupine in je paralelno združenje 
mednarodnega združenja karneval-
skih mest.

Organizacija je neprofitna in zdru-
žuje skupine iz vseh evropskih držav. 
Po besedah g. Penza iščejo partner-
je tudi v Sloveniji. Po priporoči-
lu radgonskega kulturnega foruma 
in g. Zweidicka so se oglasili v 
Markovcih. Drugi dan obiska je g. 

Visoki gostje na 16. Fašenku v Markovcih

Penz odpotoval v Opatijo, kjer se bodo 
za sodelovanje v združenju poskušali 
dogovoriti tudi s hrvaškimi predstav-
niki.

Maja 2007 bo potekal kongres zdru-
ženja v Avstriji. Obstaja verjetnost, 
da bosta na kongres povabljena dva 
predstavnika iz Markovcev. Na tem 
kongresu bi si potem prizadevali, da 
markovski Fašenk kot prireditev sku-
paj z avtohtonimi pustnimi liki postane 
polnopravni član tega mednarodnega 
združenja. G. Penz je bil z videnim v 
Markovcih zelo zadovoljen in je pohva-
lil tako organizatorje Fašenka kot tudi 
župana in občinski svet, ki veliko da na 
ohranjanje pustne dediščine v občini, 
kar se vidi na vsakem koraku tudi v 
sami občinski zgradbi. Ravno to in pa 
tista pristnost in prostovoljstvo pri vseh 
sodelujočih na Fašenku v Markovcih 
je na predstavnike iz Avstrije naredilo 
največji vtis in g. Penz nam je obljubil, 
da bo dal svojo besedo in vpliv za to, da 
bi bil markovski Fašenk čim prej tudi 
član združenja.

Vsi gostje so odšli z obljubo, da se 
bodo v Markovce še vrnili in da bodo 
veliko lepega o Fašenku v Markov-
cih povedali tudi svojim prijateljem v 
Avstriji.

Franc Brodnjak
Foto: arhiv
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